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سقفی نو برای کسب و کارهای مالی
تشکیل کمیسیون های حوزه بانکداری و پرداخت در سازمان نظام 

صنفی رایانه ای استان تهران، اگر چه از سال گذشته در دستور کار 

هیات مدیره و دبیرخانه بود، ولی عملا پس از رایزنی با همه ذینفعان 

دو  قالب  در  امسال،  ابتدای  در  حوزه  این  اصلی  و  مهم  بازیگران  و 

کمیسیون مجزای »بانکداری دیجیتال« و »فین تک« به هیات مدیره 

ارائه و مصوب شد. پس از برگزاری روند تشکیل، در نهایت کمیسیون 

آبان و کمیسیون فین تک در دی ماه 1398  بانکداری دیجیتال در 

رسما با تصویب اعضا توسط هیات مدیره رسمیت یافته و مشغول 

به کار شدند. 

حضور این دو بخش مهم از کسب و کارهای حوزه فناوری اطلاعات 

که به سرعت در حال گسترش و تغییر است، در سازمان نظام صنفی 

رایانه ای مسبوق به سابقه نبوده و این اولین باری است که بازیگران 

و فعالان این عرصه زیر چتر یک نهاد صنفی، با همکاری یکدیگر به 

بررسی و رفع مشکلات کسب و کاری خود می پردازند.

کمیسیون بانکداری دیجیتال با حضور شرکت های بزرگ و تاثیرگذار 

حوزه بانکی تشکیل شده که در حوزه تولید و ارائه زیرساخت های 

 )Core Banking افزارهای  نرم  )مانند  بانکی  اطلاعات  فناوری 

فعال هستند؛ کمیسیون فین تک هم که در دوره قبل در قالب یک 

کارگروه ذیل کمیسیون تجارت الکترونیکی فعالیت می کرد، با حضور 

کسب وکارهای مرتبط با پرداخت الکترونیکی تشکیل شده است. اگر 

چه این دو کمیسیون ممکن است از حیث کسب و کاری هم پوشانی 

داشته باشند، ولی هر کدام جایگاه و مطالبات صنفی خاص خود را 

دنبال می کنند. حضور این دو کمیسیون می تواند مکمل یکدیگر بوده 

و به هم افزایی مجموعه فعالان بانکی و پرداخت کمک کند.

و  سازمان  اعضای  دیگر  کار  و  کسب  که  آنجا  از  دیگر،  سوی  از 

همچنین کسب و کارهای نو نیز درگیر موضوعات مربوط به پرداخت 

است، حضور این دو کمیسیون در کنار سایر کمیسیون های سازمان 

می تواند بستری را هم برای مطالبه گری مشترک ایجاد کند.

با توجه جایگاه سازمان که در نقش خانه کسب وکارهای بخش 

خصوصی از سوی بسیاری از نهادهای دولتی و حاکمیتی به رسمیت 

شناخته شده از یک سو و نیاز فعالان به قانون گذاری جدید یا تغییر 

در قوانین جاری در این دو حوزه نوین با هدف تسهیل و رفع موانع 

کسب و کار از سوی دیگر، به نظر می رسد تشکیل این دو کمیسیون 

می تواند بستر مناسبی برای انعکاس دغدغه های این فعالان و پیگیری 

رفع آنها باشد.

سیدعلی آذرکار
دبیر سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران
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صبحانه  ششمین  در 
بیستونی که به میزبانی سازمان 
کشور  رایانه ای  صنفی  نظام 
توسعه  مرکز  رییس  شد،  برگزار 
تجارت الکترونیکی گفت: قصد 
داریم برای اولین مرتبه خدمات 
ارزش افزوده سامانه های جامع 
الکترونیک  مرکز توسعه تجارت 
مزایده  به  دولت  مجوز  با  را 

بگذاریم. 
صبحانه  ششمین  در 
بیستونی که به میزبانی سازمان 
کشور  رایانه ای  صنفی  نظام 

الکترونیکی گفت: قصد داریم تا قبل  برگزار شد، رییس مرکز توسعه تجارت 
از پایان سال، برای اولین مرتبه خدمات ارزش افزوده سامانه های جامع مرکز 
و  کسب  تا  بگذاریم  مزایده  به  دولت  مجوز  با  را  الکترونیک  تجارت  توسعه 

کارهای فعال حوزه فاوا بتوانند از اطلاعات آن کسب درآمد کنند.
مرکز توسعه تجارت الکترونیکی نقش عمده ای در رشد بازار حوزه کسب و 
کارهای دیجیتال دارد. با توجه به شرایط فعلی دولت از نظر منابع، مدل های 
مشارکت های خصوصی و دولتی در سازمان نصر مورد توجه قرار گرفته است.

علی رهبری در نشست با فعالان حوزه فاوا در ششمین صبحانه بیستونی 
درباره پروژه های عملیاتی و انتظاراتی که از بخش خصوصی دارد صحبت هایی 
را مطرح کرد و از آن ها خواست با توجه به ظرفیت های عمده ای که در این 
مرکز وجود دارد، برای همکاری با آن ها و کسب درآمد پیشنهاد دهند و فعالیت 

خود را آغاز کنند.
او در ابتدا به مجموعه اقداماتی که طی دو سال اخیر در مرکز توسعه تجارت 
الکترونیک انجام شده و برنامه های آتی این مرکز اشاره کرد و گفت: ما در 
مجموع سه محور را مدنظر قرار داده ایم که برنامه های مان بر مبنای آن تنظیم 
شده است. محور اصلی اقدامات این مرکز، »توسعه تجارت الکترونیکی« است 

که در اساسنامه مربوط به آن برنامه های مختلفی در نظر گرفته شده است.
کلیه  آن  واسطه  به  که  است  بعدی  محور  الکترونیکی«  دولت  »توسعه 
سامانه های دولت توسط مرکز ساماندهی می شوند و سامانه های متعددی به 

یکدیگر متصل خواهند شد تا سیستم یکپارچه ای را تشکیل دهند.
کسب  فعالیت  برای  الکترونیک«  گواهی های  »صدور  نیز  محور  سومین 
نقش  آن  سیاستگذاری  در  الکترونیک  تجارت  توسعه  مرکز  که  کارهاست  و 

عمده ای دارد.
تنظیم  و  سیاست گذاری  که  این  بر  تاکید  با  تجارت  توسعه  مرکز  رییس 
مقررات در حوزه توسعه تجارت الکترونیک برعهده این سازمان است، افزود: 
به طور مشخص توسعه تجارت الکترونیک سه زیر مجموعه مختلف دارد که 
هر کدام دارای جزئیات دیگری هستند. در زیرمجموعه مقررات مواردی مانند 
آیین نامه تبلیغات، آیین نامه پلتفرم ها، طرح تسهیل شروع به کسب و کار 

اجازه دولت برای کسب درآمد از خدمات ارزش افزوده سامانه ها

الکترونیکی )ضوابط صدور نماد 
طرح  و  می دهد(  کاهش  را 
مانع  غیر  و  هوشمند  نظارت 

فعال تعریف شده است.
توسعه  مجموعه  زیر 
حوزه  در  الکترونیکی  تجارت 
مانند  مواردی  به  زیرساخت ها 
اجرایی  عملیات  سپاری  برون 
کردن  سیستمی  نماد،  ای 
فرآیند صدور و تمدید نماد، پنل 
یکپارچه نظارت، سامانه پایشگر 
سامانه  هوشمند،  و  سیستمی 
صلاحیت،  و  هویت  احراز 
الکترونیکی می پردازد. در لایه توسعه کاربردها  سامانه پنجره واحد تجارت 
نیز برگزاری دوره های آموزشی و ترویجی و رویدادهای مختلف مدنظر است.

او در خصوص مقوله مشترکی که می تواند مبنای همکاری بین مرکز توسعه 
تجارت الکترونیکی و سازمان نصر )نظام صنفی رایانه ای کشور( قرار بگیرد، 
افزود: مشارکت فعال در تدوین مقررات مانند آیین نامه پلتفرم ها و جلوگیری 
از شکل گیری انحصار می تواند همکاری مشترک را رقم بزند. ضمن این که یک 
نسخه خاص برای تجارت الکترونیک در نظر گرفته ایم که آن سیستمی کردن 
ارائه ای نماد است. به این شکل که اگر کسب و کاری که دارای مجوز از سوی 
نظام صنفی است درخواست ای نماد داشت، ما ظرف کمتر از دو ساعت برای 
آن ها نماد صادر کنیم. علاوه بر آن اگر در حوزه کسب و کارهای دارای مجوز از 
سوی نظام صنفی شکایتی به سیستم ما رسید، آن را به سازمان نظام صنفی 

ارجاع بدهیم و جواب شکایت را از آن ها بگیریم و بعد به جمع بندی برسیم.
وی اشاره کرد: در حوزه پایشگر سیستمی با پیمانکار فعلی سناریویی را طرح 
برگزار کرد. مسابقه ای  ایم که به واسطه آن می توان یک مسابقه ملی  کرده 
که طی سه ماه آینده به مرحله اجرا در می آید. از حضور نظام صنفی در این 
مسابقه استقبال می کنیم. در گذشته از پایشگر سیستمی نتایجی به دست 
آمد که شگفت انگیز بود. بررسی ۳ هزار کسب وکار نشان می داد که در ۷۰ 
سایت کالای ممنوعه به فروش می رسد، ۱۸۰ سایت نماد خود را جعل کرده و 
با آن فعالیت می کنند، نماد مربوط به ۳۳۰ سایت باطل یا تعلیق شده اما درگاه 

پرداخت شان همچنان برقرار است.
رهبری در خصوص سامانه امتا )احراز هویت مشتریان تجارت الکترونیکی( 
نیز توضیحاتی داد و گفت: به واسطه این زیرساخت تمام زیر سیستم هایی 
که در دست دولت است با یک سرویس یکپارچه تلفیق می شوند تا در اختیار 
دیگران قرار گیرند. با این ساز و کار سامانه ای که به احراز هویت نیاز دارد می 

تواند از این سرویس حاکمیتی استفاده کند.
آورد،  دست  به  مرکز  این  های  سامانه  از  تواند  می  که  ای  افزوده  ارزش 
بسیار قابل توجه هستند، رهبری با تاکید بر این جمله افزود: سامانه ای نماد 
اطلاعاتی دارد که بر مبنای آن ها می توان کسب درآمد کرد و به فردی که نماد 

در ششمین صبحانه بیستونی سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور مطرح شد
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دریافت می کند، سرویس بهتری ارائه داد. ماه گذشته از دولت اجازه گرفتیم تا 
خدمات ارزش افزوده سامانه ای نماد و مرکز توسعه تجارت الکترونیکی و هر 

درآمدی که از این مرکز می توان به دست آورد را به مزایده بگذاریم.
را  افزوده  ارزش  برای خدمات  مزایده  برگزاری  می توانیم  کار  این  انجام  با 
در کشور آغاز کنیم. این کار از انحصار جلوگیری می کند ضمن این که از هر 

پیشنهادی که منجر به کسب درآمد شود نیز در این حوزه استفاده می کنیم.
رهبری اضافه کرد: سامانه جامع تجارت، سامانه تدارکات الکترونیکی، سامانه 
شکایت، بازرسی، گارانتی، مجوز پیش فروش خودرو از زیر مجموعه های محور 

توسعه تجارت الکترونیکی هستند.
جامع  سامانه  که  توضیح  این  با  الکترونیکی  تجارت  توسعه  مرکز  رییس 
تجارت سامانه هماهنگ کننده سامانه تجارت خارجی و داخلی است، اظهار 
تجارت  ابتدای  از  که  دهد  می  تشکیل  را  منظومه  یک  سامانه  این  داشت: 
خارجی آغاز می شود و به جزئیات تجارت داخلی می رسد. یک بازرگان در 
گذشته باید با حدود ده دستگاه تعامل می کرد تا مجوز فعالیت دریافت کند 

اما در حال حاضر کافیست با سامانه جامع تجارت در ارتباط باشد. در محور 
آخر ارتقا امنیت و بهبود نسل امضا، تسهیل فرآیندهای امضا، امضای همراه، 

توسعه به کارگیری امضا نیز مدنظر قرار گرفته شده است.
از دیگر محورهای همکاری مطرح شده میان مرکز توسعه تجارت الکترونیکی 
و سازمان نصر همکاری برای آماده کردن زیرساخت های مورد نیاز برای استفاده 

از امضای الکترونیکی است.
فرایند صدور  و همچنین تسهیل  امضا  امنیت  ارتقای  به  اشاره  با  رهبری 
الکترونیکی صورت گرفته  امسال در مرکز توسعه تجارت  ابتدای  از  امضا که 
گفت:»بخش خصوصی می تواند روی نرم افزارهایی که قابلیت خواندن امضا را 
دارند فعالیت کنند. همچنین این مرکز آمادگی دارد تا با بخش خصوصی برای 

تسهیل فرایند بکارگیری امضا در سامانه های مختلف همکاری کند.«
نظام صنفی  میان سازمان  تعریف شده  از محورهای همکاری  دیگر  یکی 
رایانه ای و مرکز توسعه تجارت الکترونیکی همکاری میان این دو بخش برای 

رتبه بندی بهتر کسب وکارهای این حوزه است.

وزارت صنعت، معدن و تجارت، در پی درخواست سازمان نظام صنفی 
رایانه ای، برای تشکیل جلسات تخصصی و تدوین ضوابط واردات کالاهای 

مستعمل فناوری اطلاعات اعلام آمادگی کرد. 
کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران، چندی 
پیش نگرانی های خود را در خصوص واردات بی رویه کالاهای دست دوم 
و مستعمل فناوری اطلاعات به ریاست سازمان نصر منعکس کرده بود که 
محمدباقر اثنی عشری نیز این موارد را در نامه ای به عنوان نظر سازمان، به 

وزیر صمت اعلام کرد.
در پاسخ به این نامه، کیوان کردان، مدیرکل صنایع برق و الکترونیک وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، روز 26 آذرماه در نامه ای خطاب به محمدباقر اثنی 
عشری، اعلام آمادگی کرده که به منظور تدوین ضوابط واردات این گونه 

کالاها، جلساتی تخصصی با مشارکت نهادهای ذیربط تشکیل شود.
متن پاسخ مدیرکل صنایع برق و الکترونیک وزارت صمت به نامه رییس 
سازمان نظام صنفی رایانه ای به این شرح است: » بازگشت به نامه مورخ 
با واردات کالاهای مستعمل حوزه فناوری اطلاعات، به  ارتباط  98/۹/6 در 
اطلاع می رساند به طور کلی چگونگی واردات کالای مستعمل بر اساس مواد 
مندرج در ماده 42 آیین نامه اجرایی قانون مقررات صادرات و واردات و پس 
از تایید کمیسیون ماده یک انجام می گردد. با توجه به موضوعات مطروحه 
توسط آن سازمان پیشنهاد می گردد ضمن تشکیل جلسات تخصصی در هر 
حوزه، نسبت به تدوین ضوابط ورود این کالاها با مشارکت سایر نهادهای 

ذیربط اقدام گردد.«
گفتنی است که در نامه رییس سازمان نصر به وزیر صمت، ضمن اظهار 
نگرانی از واردات بی رویه کالاها و تجهیزات مستعمل رایانه ای همچون لپ 
تاپ، مانیتور، دسکتاپ، دیتا پروژکتور، پرینتر و فتوکپی و محصولات امنیتی 
فروش  و  خرید  و  متعلقه  تجهیزات  و  سازها  ذخیره  سوئیچ،  سرور،  مانند 

گسترده این کالاها، اعلام کرده بود که خرید و ورود کالاهای مستعمل اگر 
چه ممکن است در نگاهی ساده انگارانه، نوعی صرفه جویی ارزی تلقی شده 
و عدم مقابله با آن به راه حلی کوتاه مدت برای رفع معضل تامین این نوع 
کالاها در شرایط بحرانی فعلی به حساب آید؛ اما در مسیر پیش رو و به 
دلایل زیر، موجی از مشکلاتی اساسی در سیستم زیرساخت اطلاعاتی امنیتی 

کشور و نابسامانی در بازار متبوع خود را در پی خواهد داشت.
در این نامه همچنین پیشنهاد شده بود که- در صورت وجود بخشنامه/ 
واردات  بر  نظارت  خصوص  در  مدونی  نظارتی  دستورالعمل  نامه/  آیین 
کالاهای مستعمل، موضوع به سازمان نصر اطلاع رسانی شود. سازمان نظام 
صنفی رایانه ای همچنین اعلام آمادگی کرده بود که در صورت نبود چنین 
رویه های قانونی با همکاری دو تشکل صنفی دیگر )انجمن واردکنندگان کالا 
و تجهیزات رایانه ای و اتحادیه ماشین های اداری و رایانه کشور( در تدوین 

چارچوب قانونی لازم مشارکت کند.

آمادگی وزارت صمت برای ساماندهی واردات سخت افزارهای دست دوم
در نامه مدیرکل صنایع برق و الکترونیک وزارت صمت به رییس سازمان مطرح شد 
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اعضای کارگروه مسئولیت اجتماعی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران انتخاب شدند 

در محل  ماه  1 دی  روز چهارشنبه  اجتماعی  کارگروه مسئولیت  انتخابات 
دبیرخانه سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه ای تهران، انتخابات 
آذرماه ساعت 15 در دبیرخانه   1 کارگروه مسئولیت اجتماعی روز چهارشنبه 

سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران برگزار شد.
و  سازمان  طبیعت،   ها،  انسان  قبال  در  با هدف مسئولیت  کارگروه  این 
به  پاسخگویی  و  و شفافیت، عضومداری  اخلاقیات  در حول محور  جامعه 
نیاز ذینفعان براساس قوانین و ارزش های جامعه و... که به توسعه پایدار 

جامعه کمک کند، ذیل کمیسون خدمات رفاهی تشکیل شده است.

در این نشست متقاضیان حضور در کمیسیون که پیش از این آمادگی 
خود را برای عضویت در این کارگروه اعلام کرده بودند، به معرفی سوابق و 
فعالیت حرفه ای خود پرداختند. پس از رای گیری، اعضایی که بیشترین رای 

را آوردند، به عنوان رئیس و نایب رئیس کارگروه انتخاب شدند.
فاطمه نجفی از شورای شهر تهران و ابوذر بینایی از آریا سلامت آبتین، با 

کسب بیشترین آرا، به ترتیب به عنوان رییس و نایب  رئیس انتخاب شد.
اعضای این کارگروه به شرح زیر انتخاب شدند:

1- ابوذر بینایی )پارسه گستر بینایی(
2- علی توسلی )نیونت(

3- زهرا سلمان پور )شرکت پویا(
4- فاطمه سیار )زیما نیوز(

5- شیده شیردل )پویا(
6- جبار قادری منش )داده پردازان هوش مصنوعی روبین(

7- نازیلا قانع فرد )فن آوری اطلاعات پرند(
8- مهدی کرباسی )مجمع مشورتی جوانان فرمانداری تهران(

9- فرهاد کرم زاده )تدبیر پرداز دلسا(
10- محمود مهدی زاده )چرخه داده های سبز(

11- فاطمه نجفی )شورایاری شهر تهران(
12- مهدی ولی اللهی )تجارت الکترونیک پارسیان(

اخبار سازمان

هفتمین جشنواره فناوری اطلاعات کشور برگزار می شود

اطلاعات  فناوری  هفتمین جشنواره 
کشور با هدف انتقال تجربه بزرگان این 
حوزه، ارائه دلایل موفقیت و شکست 
ایجاد  عرصه،  این  در  سرشناس  افراد 
کسب وکارهای  راه اندازی  برای  انگیزه 
چالش های  بررسی  خلاقانه،  و  نوین 
نوپا  و  موفق  استارتاپ ها  روی  پیش 

اسفندماه امسال برگزار خواهد شد. 
همکاری  با   Sharif ICT گروه 
نوآوری  مرکز  دانشگاه صنعتی شریف، 

فناوری اطلاعات و ارتباطات و پارک علم و فناوری این دانشگاه و با حمایت 
رایانه ای کشور،  استراتژیک سازمان فناوری اطلاعات، سازمان نظام صنفی 
فناوری  و  علمی  معاونت  کشور،  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  پژوهشگاه 
ریاست جمهوری در حال برگزاری هفتمین جشنواره فناوری اطلاعات کشور 
»IT WEEKEND 7« با هدف انتقال تجربه بزرگان این حوزه، ارائه دلایل 
موفقیت و شکست افراد سرشناس در این حوزه، ایجاد انگیزه برای راه اندازی 
کسب وکارهای نوین و خلاقانه، بررسی چالش های پیش روی استارتاپ های 
موفق و نوپا در تاریخ اول اسفند ماه امسال به میزبانی دانشگاه صنعتی 

شریف هستند.
در  سرشناس  افراد  رویداد  این  در 
و  تجربیات  اطلاعات  فناوری  حوزه 
و شکست های  موفقیت  داستان های 
کوتاه  سخنرانی های  قالب  در  را  خود 
می کنند.  مطرح  مخاطبان  برای 
کنفرانس های  سبک  به  سخنرانی ها 
اتمام  از  پس  و  شده  انجام   TEDx
رویداد در قالب کلیپ های تدوین شده 
در سایت رسمی رویداد، سرویس های 
اشتراک ویدئو و شبکه های مجازی به اشتراک گذاشته می شوند، همچنین 
کارگاه  و  چالشی  پنل های  پنل های تخصصی،  این سخنرانی ها  حاشیه  در 

آموزشی نیز برگزار خواهد شد.
ثبت نام متقاضیان شرکت در این رویداد از ابتدای دی ماه آغاز شده و تا 

۲۰ بهمن ماه ادامه خواهد داشت.
سایت به  مراجعه  با  رویداد  این  تکمیلی  اطلاعات  به   دسترسی 

www.itweekend.ir امکان پذیر است.
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روز  تهران،  استان  رایانه ای  نظام صنفی  روابط عمومی سازمان  گزارش  به 
یکشنبه ۲۹ دی ماه نشست خبری سازمان نظام صنفی رایانه ای با موضوع 
استخراج رمز ارز با حضور محمدباقر اثنی عشری رییس سازمان نظام صنفی 
ارز،  رمز  و  بلاک چین  کمیسیون  عضو  نایینی  سعیدی  امیرحسین  رایانه ای، 
آشتیانی عضو  وعباس  ارز  رمز  و  بلاکچین  کمیسیون  آشوری رییس  افشین 

انجمن بلاکچین ایران برگزار شد.
محمدباقر اثنی عشری رییس سازمان نظام صنفی در ابتدای این نشست 
با اشاره به سرعت رشد فناوری و تحولات در حوزه کسب و کار گفت:» در حال 
حاضر رشد اقتصاد دیجیتال ۱۵ درصد است که پیش بینی می شود تا سال 
۲۰۲۰ این عدد به ۲۵ درصد برسد. اما در مورد مفاهیم نوین مانند رمز ارزها 
جامعه با سردرگمی مواجه است. واکنش معمول دولت و حکومت هم مسدود 
سازی آن بوده است هرچند به عنوان یک صنعت شناخته شده است. تولید و 
استخراج رمز ارز غیر قانونی نیست و یک سال طول کشید تا قوانین و مجوزها 
توسط وزارت صمت صادر شود و در این مدت بخشی از تولید کنندگان رمز 
ارز توقیف شدند. در مورد رمز ارزها نکاتی مطرح است که به درستی نظرات 
بخش خصوصی در آن دخیل نشده و باید بتوانیم تنگناها را برطرف کنیم تا به 

اقتصاد مقاومتی و رفع تحریم ها کمک کند.«
رایانه ای  صنفی  نظام  سازمان  رئیس  اولین  نائینی،  سعیدی  امیر حسین 
کشور و عضور کمیسیون بلاک چین سازمان نصر نیز در این نشست گفت: 

»تعیین تعرفه دو گانه برای صنعت فساد آور است.«
او با تاکید بر اینکه اگر استخراج رمز ارز صنعت است باید با نرخ صنعتی 
نیز تعرفه آن محاسبه شود گفت: »دولت تعرفه برق را میانگین برق صادراتی 
اعلام می کند، بر این اساس اگر به کشوری با تعرفه ۲ سنت برق صادر شود و 
به کشوری دیگر با تعرفه ۸ سنت تعرفه برقی که برای استخراج رمزارز در نظر 

گرفته می شود برای یک صنعت گر ایرانی ۵ سنت است.«
سعیدی افزود: »هم اکنون تعرفه برقی که برای این صنعت در نظر گرفته 
شده کیلو واتی ۹۷۵ تومان است، البته وزیر گفته که در ۸ ماه از سال این رقم را 
تقسیم بر دو کنید و در ۴ ماه از سال این رقم را ضرب  در ۲.« او با انتقاد از این 
برخورد وزیر نیرو اعلام کرد که باید نرخ و تعرفه برق برای صنعت شفاف باشد 

در غیر اینصورت فساد زاست.

او در ادامه گفته های خود به تعرفه در نظر گرفته شده برای 
گاز نیز انتقاد کرد و گفت: »زمانی که فعالان این صنعت تصمیم 
گرفتند که برای فعالیت خود نیروگاه گازی بزنند و برق تولید 
کنند تاکید شد که اگر برق را به شبکه تحویل ندهند این تعرفه 
گازی که در اختیار آنها قرار خواهد گرفت ۲ هزار و ۸۰ تومان 
خواهد بود.« سعیدی تاکید کرد: »با تعیین این تعرفه فقط 
درآمد را از رمز ارز قطع نکردیم بلکه از بخش های Trade و 

Exghange یز درآمد را قطع کردیم.«
و  چین  بلاک  کمیسیون  رییس  آشوری  افشین  همچنین 
رمزارز سازمان نظام صنفی رایانه ای تصریح کرد:» تقاضا کردیم 
تا فعالان از ۳۰ استان در این کمیسیون عضو شوند. فعالان 
به صورت خودجوش  که  است  ماینینگ چند سالی  و  رمزارز 
عمل کرده اند و با توجه به تروریسم اقتصادی آتش به اختیار عمل کرده بودند. 

این صنعت برای ارز آوری جزو صنعت های درآمدزا است.«
آشوری تصریح کرد:»اگر مدیریت بخش ثبت اسناد و ثبت سفارش خودرو 
با توجه  از مشکلات صورت نمی گرفت و  در بستر بلاک چین بود بسیاری 
به ساختار شفاف بلاک چین جلو فساد را می گیرد. همچین می توانیم در 
پرداخت های همتا به همتا از رمز ارزهای مختلف مثل بیت کوین استفاده 
کنیم و با توجه به امکانات، نیروی برق و آی تی که در کشور داریم پیشرفت های 

خوبی حاصل شود.«
را به  اکنون هیات دولت رمزارز  ادامه داد:»  رییس کمیسیون بلاک چین 
عنوان صنعت شناخت اما متاسفانه با توحه به تعرفه برق از طرف وزارت نیرو 
نتوانستیم فعالیتی انجام دهیم و کسانی که به صورت خود جوش عمل می 
کردند دست از فعالیت کشیدند.اگر بتوانیم با توجه به منابع بیت کوین تولید 
کنیم ارزآوری فراوانی خواهیم داشت و این نوع ارز می تواند صنعت را توسعه 
این صنعت  از  نیاز است که  بنابراین  با دلار و تحریم ها مقابله کند  دهد و 

حمایت شود نه اینکه با تبصره های متفاوت از آن جلوگیری کنند.«
نشست ضمن  این  در  نیز  بلاک چین  انجمن  عضو  دیگر  آشتیانی  عباس 
تبریک به راه اندازان و دست اندرکاران مزرعه استخراج رمزارز در رفسنجان از 
وزارت نیرو و دولت خواست تا همان رفتاری که با آنان انجام داده اند با ما نیز 
انجام دهند: »از وزارت نیرو می خواهیم که تعرفه برق دریافتی از آنان را شفاف 
اعلام کند همچنین قبض برقی نیز که برای آنان صادر می شود را منتشر کند.«

او از رفتار دو گانه دولت انتقاد کرد و گفت باید در نظر گرفت که فولاد نیز 
یک صنعت انرژی بر است علاوه بر اینکه برق زیادی مصرف می کند مصرف 
با صنعت  ماینینگ  برق صنعت  تعرفه  باید  بالاست چرا  به شدت  نیز  آبش 
فولاد متفاوت باشد. اگر همان برق صنعت فولاد را در اختیار صنعت ماینینگ 

می گذاشتند درآمد ارزی برابر صنعت فولاد ایجاد می کردیم.
آشتیانی گفت: اگر وزارت نیرو اجازه می داد و به صنعت ماینینگ نیز مانند 
فولاد فقط برق می فروختند ماهی ۱۰ میلیون دلار درآمد داشت. او از دولت 
درخواست کرد که میان صنایع تبعیضی قائل نشوند و تعرفه برق مصرفی فولاد 

را نیز افزایش دهند.

نشست خبری مشکلات استخراج رمز ارزها برگزار شد
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گزارش تحلیل فضای استارت آپی ایران در سال ۹۸ منتشر شد

سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور )نصر( با انتشار گزارشی تحلیلی با 
را  استارتاپی کشور  بوم فضای  زیست  ایران«،  آپی  استارت  عنوان »فضای 

مورد بررسی قرار داد. 
این گزارش شامل نتایج پژوهشی درباره وضعیت فعلی استارت آپ ها، 
چالش ها و مسایل مربوط به آن ها است که شرایط کنونی کسب وکارهای 

نوپای ایران را ترسیم می کند.
طریق  از  که  دارد  وجود  گزارش  این  در  مختلفی  آماری  داده های 

داده اند،  پاسخ  آن  به  آنلاین  صورت  به  استارت آپ ها  که  پرسشنامه ای 
به  پاسخ  بر  علاوه  پرسشنامه  این  در  استارت آپ ها  است.  جمع آوری شده 
مانند روش های  به سوالاتی  استارت آپ خود،  برای معرفی  پایه  سوالات 
تامین مالی، بازارها، انتظار آن ها از دولت و تعامل آن ها با شرکت های 

خصوصی بزرگ نیز پاسخ داده اند.
در این پژوهش، ۳۴۷ استارت آپ شرکت کننده در نمایشگاه الکام استارز 
۹۸ به ۴۴ سوال این پرسش نامه پاسخ داده اند و نتایج آن پس از تحلیل 

در قالب اینفوگرافیک ارایه شده است.
استارت  گردهمایی  بزرگترین  عنوان  به  استارز  الکام  اهمیت  به  توجه  با 
آپ ها در ایران، آمار و خروجی این رویداد از اهمیت زیادی برخوردار است 
و نتایج این پژوهش می تواند به واقعیت زیست بوم استارت آپی ایران 
و  تصمیم گیری  نهادهای  گزارش،  این  هدف  جامعه  باشد.  نزدیک  بسیار 
حوزه  در  فعال  دانشگاه های  نوپا،  وکارهای  کسب  با  مرتبط  سازمان های 
کسب  بوم  زیست  ذی نفعان  و  علاقه مندان  سایر  و  نوآوری  و  کارآفرینی 

وکارهای نوپا است.

انتشار دو سند تدوین شده در حوزه امنیت از سوی مرکز مدیریت راهبردی افتا

امنیتی  "الزامات  سند  دو 
استفاده  در  حیاتی  زیرساخت های 
و  سازمانی"  نرم افزاری  محصولات  از 
نرم  محصولات  ارائه  امنیتی  "الزامات 
زیرساخت های  به  سازمانی  افزاری 

حیاتی" تدوین شد. 
سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
تهران،   استان  ای  رایانه  صنفی  نظام 
منظور  به  افتا  راهبردی  مدیریت  مرکز 
سامانه های  از  بهره برداری  ساماندهی 
نرم افزاری سازمانی، الزاماتی را در قالب 
دو سند "الزامات امنیتی زیرساخت های 
محصولات  از  استفاده  در  حیاتی 
نرم افزاری سازمانی" و "الزامات امنیتی 
ارائه محصولات نرم افزاری سازمانی به 

زیرساخت های حیاتی" تدوین کرده است.
بهناز آریا رییس کمیسیون افتای سازمان نظام صنفی رایانه ای استان 
تهران در این باره گفت:» با توجه به این که مقرر شده از بخش خصوصی 
اندرکاران و صاحب نظران  از دست  استعلام و نظرخواهی شود  باره  در 
نیز  گذشته  در  کنند.  اعلام  را  خود  نظرات  شود  می  درخواست  حوزه 

تجربیات خوبی مانند طرح امن سازی 
را با این رویه پشت سر گذاشته ایم. به 
فضای  بهبود  جهت  در  منظور  همین 
زیرساخت های  امنیت  کار و  کسب و 
کشور از اعضای دست اندرکار در بخش 
خصوصی می خواهیم نظرات خود را 

در این باره ابراز کنند.«
نرم افزاری  محصولات  از  منظور 
سازمانی مجموعه سامانه هایی است که 
در اغلب سازمان ها مورد استفاده قرار 
می گیرند و به عنوان نمونه می توان به 
اداری،  اتوماسیون  مانند  سامانه هایی 
حقوق و دستمزد، اداری مالی، حضور 
غیاب، سیستم های مدیریت محتوا  و 

و یا پورتال های سازمانی اشاره کرد.
نهایی  نسخه  انتشار  از  قبل  دارد  نظر  در  افتا  راهبردی  مدیریت  مرکز 
و  نظرها  از  اسناد  این  بیشتر  هر چه  غنی شدن  منظور  به  مذکور  اسناد 
پیشنهاد های متخصصین این حوزه در بخش خصوصی و سازمان های 

بهره بردار استفاده کند.

اخبار سازمان
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وزیر  به  نامه ای  در  رایانه ای  صنفی  نظام  سازمان  رییس  پیش  چندی 
صنعت، معدن و تجارت، مخاطرات ناشی از واردات بی رویه کالاهای دست 
دوم فناوری اطلاعات را متذکر و خواستار چاره جویی در این زمینه شده بود. 
موضوع  به  ویژه  طور  به  نامه،  این  در  ای  رایانه  صنفی  نظام  سازمان 
کالاهای مورد استفاده در شبکه های کامپیوتری نیز پرداخته و اعلام کرده 
بود که » بردهای الکترونیکی استفاده شده در محصولات فناوری اطلاعات 
افت  نتیجه  در  و  خرابی  و  کهنگی  دچار  زمان  طول  در  متفاوتی  دلایل  به 
کیفیت می شوند که به صورت بصری قابل تشخیص نبوده ولی در هنگام 
استفاده به مرور زمان باعث ایجاد اختلالاتی برای مصرف کننده نهایی شده 
که آسیب های شدید از منظر امنیتی محاسباتی برای مصرف کننده به همراه 
خواهند داشت. اصولا یکی از راه های نفوذ در شبکه های زیرساختی کشورها 

وارد کردن تجهیزات دارای عیوب امنیتی به کشور است.«
حالا رییس انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه ای نیز نگرانی خود 
را درباره کالاهای دست دوم سخت افزاری مطرح کرده و آن را یک چالش 

جدی خوانده است.
پیمان مهاجر ایروانی گفته است: شاید استفاده از تجهیزات سخت افزاری 
دست دوم در نگاه اول آسیبی به ساختار و سیستم رایانه ای کشور وارد نکند، 
اما از سوی دیگر واردات سرورهای دست دوم یا حتی قدیمی می تواند به 
امنیت شرکت ها و حتی دستگاه های دولتی آسیب وارد کند. زیرا حملات 
سرورها،  روزرسانی  به  عدم  و  یافته  افزایش  سرورها  علیه  به شدت  هکری 

بسیاری از شرکت ها را می تواند با مشکلات عمده روبه رو کند.
سازمان نظام صنفی رایانه ای در نامه اش به وزیر صنعت، خواستار تدوین 
رویه قانونی برای واردات کالاهای مستعمل شده و اعلام آمادگی کرده بود که 
با همکاری دو تشکل صنفی دیگر )انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه 
ای و اتحادیه ماشین های اداری و رایانه کشور( در تدوین چارچوب قانونی 

لازم همکاری کند.
در پاسخ به این نامه نیز مدیرکل صنایع برق و الکترونیک وزارت صمت، 

برای تدوین مقررات لازم با بخش خصوصی اعلام آمادگی کرده بود.
رییس انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه ای در این خصوص با 
اعلام اینکه در تنظیم آیین نامه برای واردات سخت افزار دست دوم باید کلیه 
افزار چندان  کنندگان سخت  وارد  انجمن  وارد گود شوند، گفت:  تشکل ها 
نبوده است. چرا که اعضای  افزار دست دوم  درگیر موضوع واردات سخت 
انجمن اکثرا کالاهایی را وارد می کنند که چندان با این موضوع دست به 

گریبان نیستند.
واردات تجهیزات دست دوم سخت افزاری در ایران در حال تبدیل شدن 
به یک چالش جدی است. چرا که به دلیل افزایش قیمت دلار و پر هزینه 
یافته  افزایش  نیز  محصولات  شده  تمام  قیمت  افزار  سخت  واردات  شدن 
نگاه  در  دوم  دست  افزاری  سخت  تجهیزات  از  استفاده  شاید  البته  است. 

اول آسیبی به ساختار و سیستم رایانه ای کشور وارد نکند، اما از سوی دیگر 
واردات سرورهای دست دوم و یا حتی قدیمی می تواند به امنیت شرکت 
ها و حتی دستگاه های دولتی آسیب وارد کند. زیرا حملات هکری به شدت 
علیه سرورها افزایش یافته و عدم به روزرسانی سرورها، بسیاری از شرکت ها 

را می تواند با مشکلات عمده روبرو کند.
قطعات  واردات  ساماندهی  پیش  چندی  میان  این  در   - فاوا  فدراسیون 
دست دوم سخت افزاری مورد توجه قرار گرفته است که در پی آن، وزارت 
صمت نیز خواهان تشکیل یک کارگروه برای تنظیم آیین نامه در این زمینه 
شده است. پیمان مهاجر ایروانی رییس انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات 
رایانه ای عنوان کرد: در تنظیم آیین نامه برای واردات سخت افزار دست دوم 

باید کلیه تشکل ها وارد گود شوند.
رییس انجمن وارد کنندگان در خصوص نیاز به ایجاد آیین نامه در این 
زمینه گفت: انجمن وارد کنندگان سخت افزار چندان درگیر موضوع واردات 
سخت افزار دست دوم نبوده است. چرا که اعضای انجمن اکثرا کالاهایی را 

وارد می کنند که چندان با این موضوع دست به گریبان نیستند.
وی افزود: اما افرادی که کار سرور و شبکه انجام می دهند به شدت آسیب 
کننده تجهیزات و قطعات  تامین  این حوزه که  بزرگان  از  برخی  اند.  خورده 
دوم  و ظاهرا سرورهای دست  مواجه شدند  آسیب جدی  با  سرور هستند 
به آنها آسیب زده است. چرا که این سرورها، به یک سوم قیمت سرورهای 
نو در بازار ارایه شده و با وجود اینکه عمر محدودتر و ایرادات خاص خود را 
دارد، سازمان های دولتی خواهان خریداری این تجهیزات دست دوم بوده و 
هستند؛ این در حالی است که فعالان این حوزه مشکلاتی را مطرح می کنند 
که چنانچه واقعیت داشته باشد، فعالیت سرورهای دست دوم تهدید بزرگی 

محسوب شده و باید این موضوع ساماندهی شود.
وی در پایان گفت: حتی شنیده شده که برخی کالاهای دست دوم را نیز 

جای کالاهای نو به فروش رسانده اند که اتفاقی خطرناک است.

واردات سرورهای مستعمل امنیت کشور را تهدید می کند
بعد از نظام صنفی رایانه ای انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه ای نیز هشدار داد:

اخبار سازمان
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اخبار سازمان

نرم افزار و خدمات آی تی.
۱۴- تغییر روی کرد طرف های خارجی برای همکاری با شرکت های ایرانی و 

کاهش قدرت مذاکره و چانه زنی شرکت های فعال در حوزه فراملی.
۱۵- خسارت به پرسنلی و فریلنسرهایی که درآمد آنها متوقف شده است.

به  دهی  خدمت  توقف  جبران  برای  تلاش  از  ناشی  های  خسارت   -۱۶
مشتریان.

تولید سوال صحیح
آموخته  دانش  نرم افزار،  صنعت  در  که  ام  تجاری  ۲۰ساله  تجربه  کنار  در 
حوزه  فناوری اطلاعات و همچنین حقوق بین المللی اســت، از نظر واقع بینی 
سیاسی، وقتی در جامعه ای زیست می کنیم که حاکمیت اینترنت را به نفع 
امنیت، مطلوب و محدود می کند، سیاستگذاریِ پیشگیرانه برای تکرار نشدن 
قطع  اینترنت و شرایط مشابه امری ممکن به نظر نمی رسد. حاکمیت حرفش 
را  آن  نمی توان  که  است  پیچیده  اندازهای  به  امنیت  مناسبات  است،  این 
تمرکز  لذا  کرد،  واگذار  تنهایی  به  مدنی  آرای جامعه  انتخاب  و  به تشخیص  
و  بلوغ سیاسی  و  تجربه  منظر  از  بایستی  هرچند  پیشگیرانه  راهکارهای  بر 
کوتاه   در  اما  کند،  پیدا  ادامه  طُرُق مدنی مطالبه اش  از  امیدوارانه  اجتماعی، 
مدت موثر نمی افتد و درکوتاه مدت جمع بندی نهایی شخصیِ بنده، تمرکز بر 
راهکارهای درمانی و جبرانی است که هم خاصیت جبران مافات دارد و هم به 
شکلی است که با بالا بردن هزینه هایی چنین تصمیمی به اندازهای منطقی 
خاصیت پیشگیرانه داشته باشد، شاید درمان زخم نشســته بر پیکره صنوف 
و آحادی است که اینترنت ملزومات اصلی کسبوکار ایشان است. این تنها گزینه 
انتخابی پیش روست وانتخابی میان بد و بدتر میتواند تعبیر و تفسیر شود.

حال پرسش اصلی نحوه ایجاد این ســازوکار جبرانی است. آنچه مسلم است 
این موضوع کار کارشناسانه جدی می  طلبد.

پاسخ
اولا جبران خســارت گفت وگوی مثلثی میان دولت به معنــی قوه مجریه، 
مجلس و صنــوف را می طلبد. صرف نظر از اینکه تصمیــم قطعی اینترنت را 
کدام نهاد گرفته اســت. ثانیاً حاکمیت کلان خود بایستی از نگاه تعدیل گری 
وعدالت محوری که هر دو از ریشــه »عدل« می آید جبران خسارات دست کم 

مادی این تصمیم را جویا باشد.
در نتیجه، نقطه تمرکز ما به عنوان یک فعال اقتصادی بخش خصوصی  
صرف نظر از نوع کسـب وکاری که اداره می کنیم، تلاش جمعی برای فراهم کردن 
بسترهای قانونی، با رویکردهای جبران خسارت های مادی و تبدیل  کارشناسانه 
خسارات معنوی به ارزش مادی، منطقی تر از رویکردهای دیگربه نظر می رسد. 
می سازد.  متعادل  و  برابر  را  هزینه ها  خواهانه،  عدالت  منظر  از  که  رویکردی 
سازوکار ناظر است بر اینکه نهاد قانون گذاری روندی قانونی، جدی و آنی را 
یا لایحه به  برای جبران خسارات در شرایط مشابه احتمالی، در قالب طرح 
تشریفات قانون گذاری بسپارد. خالی از لطف نیست که بگویم جبران خسارت 

زوایای مختلفی دارد:
»اعاده به  وضع سابق، عدم النفع، غرامت، خســارت های تاخیر تادیه و... 

میتواند زوایای قانونی و حقوقی جبران خسارت باشد.«
نتیجه گیری

در این کشتی نشسته ایم و منافع مان به هم گره خورده است. واقعیت ها 
را بپذیریم، نسبی بنگریم، جدی باشیم، گفت وگو کنیم، تلاش و مطالبه مدنی 
کنیم بر محور قانون، امیدوار باشیم و تا جایی که می شود بیش از پیش به 

فکرآدم هایی باشیم که شرایط شان سخت است.

هیئت  عضو  زارعان،  حسین 
در  نظم،  رایان  شرکت  مدیره ی 
پیوست  ماهنامه ی  در  یادداشتی 
از چالش های پیش روی صادرات 

گفت. 
و  ذات  از  سال هاست  آنچه 
این است که  ناظمان و حاکمانِ جامعه شنیده می شود  هسته مرکزی کلام 
برای جامعه  اینترنت، منفعتی  کردن  رویکردهای محدودکننده همانند قطع 
در خود داشته و آن هم حفظ امنیت در سطح مختلف است و خسارات به  

بارآمده قابل قیاس با نفع حاصله نیست.
معتقدم، صواب یا ناصواب بودن این ادعا را نه من و نه هیچ اندیشمند، 
نه مجلس و نه هیچ حزب سیاسی و اندیشمند دانشگاهی ای نمی تواند در 
این برهه از زمان اثبات کند و باور دارم که این داعیه را تاریخ و زمان قضاوت 
خواهد کرد. ولی بایستی در موردش تا آنجا که می شود گفت وگو کرد. بر هیچ 
فعال بخش خصوصی ای پوشیده نیست که محروم شدن از اینترنت لطمات 
جدی ای بر پیکره کسب وکارهای خصوصی- به ویژه SMEها و به طور فاحش- 
کسب وکارهایی می زند که اینترنت شرط لازم و ابزار حیاتی فعالیت شان است 
و آنها بازیگران جدی توسعه در قرن دانش و اطلاعات هستند. در طول این 
چند هفته سعی کردم در گام نخست خسارت های مادی و معنوی ای را که 
این اقدام در خود داشته است بررسی کنم. یافته های این بررسی ها را از خلال 
نشست هایی که در نهادهای صنفی، دولتی، دانشگاهی و اخبار و شنیده ها 
داشتم، به طور ویژه برای یک مورد و آن هم صنعت نرم  افزار در سرفصل های 

زیر به زبانی ساده خلاصه می کنم:
۱- خسارت های ناشی از قطع ارتباط با مشتریان؛ صرف نظر از خسارت های 

مشتریان از عدم ارتباط با مراکز پشتبیانی شرکت های نرم افزاری
۲- خسارت  های ناشی از توقف ارتباطات شرکت با نیروهای درون سازمانی 

خود در محیط های کاری توزیع شده و غیرمتمرکز
۳- خسارت وارده به شرکت ها ناشی از عدم فعالیت یا کاهش فعالیت

۴- خسارات ناشی از کاهش انگیزه های نیروی انسانی و افزایش میل به 
مهاجرت

۵- خسارت ناشی از بی اعتمادی شرکت های بین المللی به شرکت های ایرانی
ایراد  و  خارجی  قراردادهای  در  ایرانی  شرکت های  SLAهای  نقــض   -۶

خسارت های بسیار جدی
از  استفاده  برای  مصرف کنندگان  اعتماد  سلب  از  ناشی  خسارت   -۷

سرویس های نوظهور همانند محاسبات ابری
۸- خسارت ناشی از عدم النفع جذب مشتریان جدید

و  سرویس ها  نرم افزارها،  روزرسانی  به   امکان  عدم  از  ناشی  خسارت   -۹
پلتفرم ها.

که مشارکت  در سرویس ها و محصولاتی  از عدم النفع  ناشی  ۱۰- خسارت 
عمومی و خصوصی بوده است.

۱۱- خسارت توقف یا عدم امکان انجام فعالیت های تحقیق و توسعه به ویژه 
در برخی از کسب  وکارهایی که این پژوهش ها دائماً به مدیریت درست چرخه 

عمر محصول منجر می شود.
۱۲- خسارت ناشی از بی اعتمادی مشتریان داخلی به توسعه سرمایه گذاری 

در حوزه صنعت نرم افزار و سرویس های وابسته.
۱۳- توقف یا شکست مذاکرات از قبل برنامه ریزی شده در حوزه صادرات 

پس از پذیرش واقعیت
یادداشت رییس کارگروه صادرات سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران در ماهنامه پیوست:

tehran.irannsr.orgسازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران 8



خبرنامه سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران

شماره17 •دی98

 ISO/IEC 27000 خانواده  سمینار 
 11 چهارشنبه  روز  آینده  و  حال  گذشته، 
دی ماه ساعت 9 صبح در محل دبیرخانه 

سازمان برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام 
سمینار  تهران،  استان  رایانه ای  صنفی 
گذشته،   ISO/IEC 27000 خانواده 
افتای  کمیسیون  همت  به  آینده  و  حال 
زمینه  با  آشنایی  اهداف  با  و  سازمان 
با  آشنایی   ،ISO/IEC 27000 پیدایش 
خانواده  استانداردهای  ارتباط  و  ساختار 

با  آشنایی  و جهان،  ایران  در  استاندارد  استقرار  با وضعیت  آشنایی   ،27000
ساختار ملی راهبری استقرار و ممیزی نظام مدیریت امنیت اطلاعات، معرفی 
 مختصر NIST 800-53 و PCI DSS، همپوشانی ها و تفاوت ها نسبت به

ISO/IEC 27000 و آشنایی با تغییرات قابل پیش بینی در خانواده برگزار 
شد.

پیدایش زمینه  شرح  به  سمینار  این  در  بهبهانی  مهروانی   فریدالدین 
آمار   ،27000 خانواده  استانداردهای  ارتباط  و  ساختار   ،ISO/IEC 27000
جدید  استانداردهای  تکوین  و  رشد  جهان،  و  ایران  در  استاندارد  استقرار 

صورت  تغییرات  و   27000 خانواده 
این حوزه، استانداردهای دیگر  گرفته در 
تفاوت  و  شباهت  و  اطلاعات  امنیت 
جمله از   ISO/IEC 27000 با   آن ها 
 ،PCI DSS و   NIST 800-53
نسبت  آنها  تفاوت های  و  همپوشانی ها 

به هم پرداخت.
رضا طی نیا نیز در در ادامه، به شرح 
ساختار ملی راهبری و استقرار و ممیزی 
مدیریت  ملی  نظام  در  استاندارد  این 
امنیت اطلاعات سازوکار جاری نظارت بر 

استقرار و ممیزی 27001 در ایران پرداخت.
در انتها بهناز آریا به عنوان رییس کمیسیون افتا و دبیر کمیته فنی فرعی 
ایران  در  کمیته  این  فعالیت های  مورد  در   )SC27( اطلاعات  امنیت  فنون 
جهانی  ترند  و  استاندارد  از  خانواده  این  تغییرات  از  پیش بینی  و  جهان  و 
از  از استانداردها،  در آینده صحبت نمود و به جهت اهمیت این خانواد ه 

داوطلبان به فعالیت داوطلبانه در این کمیته دعوت به همکاری کرد.
این سمینار با استقبال علاقمندان حوزه روبرو شد و امید است با برگزاری این 
نوع سمینارها، فرهنگ استفاده از استاندارد در کشور توسعه بیشتری پیدا کند.

سمینار خانواده ISO/IEC 27000 گذشته، حال و آینده برگزار شد

اخبار سازمان

چهارمین جلسه دبیرخانه رتبه بندی مراکزداده برگزار شد

محمد آذری دبیر کمیسیون مراکز 
در  جلسات  منظم  برگزاری  از  داده،  
سطوح راهبری و کارشناسی، استقبال 
و مشارکت فعال ذینفعان و همچنین 
بندی  رتبه  فرایند  مثبت  پیشرفت 

مراکز داده خبر داد. 
سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
استان  رایانه ای  صنفی  نظام 
»فراخوان  انتشار  از  پس  تهران، 
ثبت  آغاز  و  مراکزداده«  بندی  رتبه 

کشور،  نصر  دبیرخانه  در  داوطلب  مراکزداده  از  واصله  درخواست های 
چهارمین جلسه هفتگی دبیرخانه رتبه بندی در روز شنبه 28 دی ماه در 

دبیرخانه نصر کشور برگزار شد.
ممیزی  فرایند  مفهومی  داننده، مدل  آزاده  به همت  این جلسات  طی 
ممیزی  حوزه  در  موجود  المللی  بین  استانداردهای  از  برگرفته  مراکزداده 

فناوری اطلاعات ترسیم، تبیین و مورد توافق اعضا قرار گرفت.

نیاز  مورد  تخصصی  های  کمیته 
به 30  با حضور قریب  این حوزه  در 
عضو/ذینفع فعال این حوزه تشکیل 

شد.
نفره   9 کارگروه  جلسه  اولین 
راهبری و نظارت بر اجرای این فرایند 
ریاست  ناظمی  امیر  دعوت  به  نیز 
با  اطلاعات  فناوری  سازمان  محترم 
فناوری  سازمان  نمایندگان  حضور 
مقررات،  تنظیم  کمیسیون  اطلاعات، 
سازمان نصر، مراکزداده، اتاق های بازرگانی، اصناف و تعاون و هیأت علمی 

دانشگاه ها، در روز چهارشنبه 25 دی ماه تشکیل شد.
پیرو طرح موضوع و پیشنهاد شرکت ارتباطات زیرساخت، در اسرع وقت 
مشکل چند ساله مراکزداده مجاز در استفاده از پورت IXP بررسی و راهکار 

عاجل در چهارچوب فرایند رتبه بندی ارائه خواهد شد.
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با حمایت ستاد توسعه فناوری های فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت 
ژئوماتیک  برنامه نویسی  لیگ  نخستین  جمهوری،  ریاست  فناوری  و  علمی 

برگزار می شود. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران، لیگ 
ملی برنامه نویسی گیتا، مجموعه ای از مسابقات ویژه برنامه نویسان مبتنی بر 
زبان ها و فناوری های مختلف است که با هدف شناسایی استعدادهای برتر 
برنامه نویسی، معرفی آن ها به بازار کار و استفاده از تسهیلات کسر خدمت 

سربازی، بهمن ماه امسال برگزار می شود.
برنامه نویسی  محور   5 در  ژئوماتیک  برنامه نویسی  لیگ  نخستین 
 ،Front-End HTML , CSS, JavaScript برنامه نویسی   ،Java J2SE
برنامه نویسی  و   WordPress برنامه نویسی   ،Android برنامه نویسی 

python )سمت سرور و کلاینت( برگزار می شود.
برندگان این مرحله ضمن بهره مندی از جوایز نقدی مسابقات، می توانند 
جمهوری  ریاست  فناوری  و  علمی  معاونت  سوی  از  معتبر  گواهی نامه های 
دریافت کنند. همچنین معرفی به بازار کار در حوزه ICT، امکان استفاده از 
کارشناسی  مقطع  دانشجوی  آقایان  )ویژه  سربازی  خدمت  کسر  تسهیلات 
همکاری  و  کارآموزی  ارشد(،  کارشناسی  مقطع  التحصیل  فارغ  یا  ارشد 

پژوهشی برای کسب تجربه کاری از دیگر مزایای شرکت در این لیگ است.

متقاضیان در صورت کسب امتیاز مناسب در استارتاپ های مرکز نوآوری 
ژئوماتیک گیتا و مجموعه شتابدهنده های وابسته به آن با شرایط مناسب 
و  تمایل  در صورت  این مرحله  برگزیدگان  استخدام خواهند شد. همچنین 
برای  می توانند  مکان محور،  استارتاپ های  راه اندازی  برای  توانمندی  وجود 

حضور مستقل در شتاب دهنده مربوطه اقدام کنند.
سایت  به  باید  نام  ثبت  و  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  کنندگان  شرکت 

www.gitaevent.ir مراجعه کنند.

نخستین لیگ برنامه نویسی ژئوماتیک برگزار می شود

اخبار سازمان

ارایه تسهیلات کم بهره به فعالان و کارآفرینان حوزه فناوری اطلاعات
اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات به فعالان و کارآفرینان حوزه فناوری اطلاعات، تسهیلات کم بهره با دوره تنفس 

مناسب ارایه می کند. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران، اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان 
و  به فعالان  با دوره تنفس مناسب  ارایه تسهیلات کم بهره  از  تهران،  به دبیرخانه سازمان نصر  نامه ای  تهران، طی 

کارآفرینان حوزه فناوری اطلاعات خبر داد. متن این نامه به شرح زیر است:
با عنایت به سیاست ها و برنامه های دولت محترم برای توسعه اشتغال و کارآفرینی در کشور، وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در راستای استفاده حداکثری از زیرساخت های حوزه فناوری اطلاعات برای توسعه کسب و کار و ایجاد 

اشتغال پایدار تلاش نموده شرایط فعالیت و توسعه کسب و کارهای نوپای مبتنی بر فناوری اطلاعات را روان و تسهیل نماید. از این منظر مقرر است با ارایه 
تسهیلات کم بهره با دوره تنفس مناسب به فعالان و کارآفرینان این حوزه، بخشی از نیازهای مالی آنها را تامین کند. گروه های هدف، میزان تسهیلات و دوره تنفس 
به شرح جدول پیوست می باشد. متقاضیان به آدرس اینترنتی طرح www.irannoafarin.ir و www.irankarfa.ir مراجعه کنند. متقاضیان در صورت وجود 

ابهام و هرگونه سوال می توانند با شماره تلفن های 88115790 و 88113468 تماس بگیرند.

توسط اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات انجام می شود؛

فراخوان عضویت کمیسیون صادرات نرم افزار و خدمات سازمان نصر تهران منتشر شد
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران، 
ای  رایانه  صنفی  نظام  سازمان  خدمات  و  افزار  نرم  صادرات  کمیسیون 
استان در پی تلاش های سازمان و کمیسیون های نرم افزاری در جهت 
از طریق صادرات  در کشور  اشتغالزایی  و  ایرانی  بازار شرکت های  توسعه 

خدمات و انجام پروژه های بین المللی شکل خواهد گرفت
تا پیش از این کارگروه صادرات نرم افزار ذیل کمیسیون نرم افزارهای 

پیشرفته سازمانی مشغول به فعالیت بود که پس از توسعه مذاکرات و 
فعالیت های این کارگروه درخواست کمیسیون شدن آن به هیات مدیره 

ارائه شد و مورد تصویب قرار گرفت.
در   ۱۷ ساعت  ماه  دی   ۱۴ شنبه  تاریخ  در  کمیسیون  این  انتخابات 

دبیرخانه سازمان برگزار شد.
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صنفی  نظام  سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
فناوری  و  ارتباطات  کل  مدیر  تهران،  استان  رایانه ای 
اطلاعات استان تهران، طی نامه ای به رییس سازمان 
نصر، از برگزاری مراسم پایانی نهمین دوره جایزه ملی 
الکامپ سال  در  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  کیفیت 

آینده خبر داد. متن این نامه به شرح زیر است:
و  ارتباطات  کیفیت  ملی  جایزه  اینکه  به  عنایت  با 
به عنوان   1390 سال  از   )ICTINQA( اطلاعات  فناوری 
ایران  استاندارد  ملی  سازمان  مجوز  با  بخشی  جایزه 
سازمان ها  حضور  با  آن  دوره  هشت  تاکنون  و  آغاز 
برگزار  موفقیت  با  فاوا  حوزه  در  فعال  شرکت های  و 
شده است، از طریف تصویب و ابلاغ قانون »تقویت 
شورای  مجلس  مصوب  استاندارد«  نظام  توسعه  و 
جایگاه  ارتقای  موجب   ،)7 ماده  از   20 )بند  اسلامی 
قانونی و افزایش اعتبار جایزه ملی کیفیت شده است. 
همچون  مختلفی  ابعاد  از  را  سازمان ها  مدل،  این 
برنامه ریزی استراتژیک، طراحی و تولید محصولات و 
مدیریت  انسانی،  منابع  فروش،  و  بازاریابی  خدمات، 
تامین کنندگان، مدیریت فناوری و دانش و همچنین 

سطح  و  نموده  ارزیابی  مرتبط  شاخص های  و  نتایج 
بلوغ سازمان از بعد بهره وری و کیفیت را مشخص و 
کمک  سازمان ها  به  و  شناسایی  را  بهبود  فرصت های 
اجرا  و  تعریف  را  بهبود  اقدامات  و  پروژه ها  تا  می کند 

کنند.
دوره  نهمین  به عمل آمده،  برنامه ریزی  به  عنایت  با 
»رونی  شعار  تحقق  هدف  با  جاری  سال  در  جایزه 
تولید« اجرا و مراسم پایانی، تیرماه سال آینده همزمان 
با نمایشگاه الکامپ با حضور وزیر محترم ارتباطات و 
استاندارد  سازمان  محترم  رییس  و  اطلاعات  فناوری 
راستا لازم است متقاضیان  این  برگزار خواهد شد. در 
ictinqa.ict. با مراجعه به وب سایت جایزه به نشانی
فرم  دوره،  نهمین  ثبت نام  راهنمای  مطالعه  و   gov.ir
ثبت نام اولیه پیوست را تکمیل و تا مورخ 98/10/30 به 

پست الکترونیکی مندرج در راهنما ارسال کنند.
شایان ذکر است جهت آشنایی مدیران و نمایندگان 
شرکت های متقاضی، جلسه توجیهی و هم اندیشی از 
برگزار  برنامه ریزی شده  موعد  در  ویدئوکنفرانس  طریق 

خواهد شد.

نهمین دوره جایزه ملی کیفیت ارتباطات و فناوری اطلاعات در الکامپ سال آینده برگزار خواهد شد

اخبار سازمان

چهل و ششمین نشست هیات مدیره سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران برگزار شد 

مدیره  هیات  ششم  و  چهل  جلسه 
ریاست  به  صنفی  نظام  سازمان 
در  شد.  برگزار  عشری  اثنی  محمدباقر 
این نشست اعضا نظرات خود را درباره 
اعضا  و مشارکت  مدیره  هیات  جلسات 
بیان کردند و نظرات خود را به اشتراک 
جوانمردی  شهاب  همچنین  گذاشتند. 
بیان  با  مدیره  هیات  رییس  نایب 
اینکه بهبود فضای کسب وکار از وظایف 

سازمان است افزود:» در این خضوض می توان به تلاش برای توسعه بازار 
به وسیله طرح بیستون که توسط سازمان تهیه شده اشاره کرد. همچنین 
برگزاری جشنواره  توسط سازمان می تواند پیشنهاد دیگری در این خصوص 
به  کمک  مالیات،  و  بیمه  مانند  حاکمیتی  موانع  رفع  برای  تلاش  باشد. 
افزایش توان رقابت پذیری شرکت ها و کمک به ساماندهی بازار و تامین 
مالی شرکت ها از سایر فعالیت های مهم سازمان است که می توان به آن 

اشاره کرد.«
محمدباقر اثنی عشری نیز به اتحاد موجود در میان اعضای صنف اشاره 

کرد و گفت این اتحاد می تواند دستیابی 
کند:»  تر  ساده  را  صنفی  اهداف  به 
کشور  وزیر  هفت  حضور  مانند  مواردی 
در نمایشگاه الکامپ و یا حضور معاونین 
نشانه ای  سازمان،  رویدادهای  در  آن ها 
است.  سازمان  اثرگذاری  و  اهمیت  از 
تخصصی  کمیسیون   24 حاضر  حال  در 
با  و  مختلف  موضوعات  با  موضوعی  و 
تعداد اعضای زیاد تشکیل شده که طیف 
قابل توجهی از فعالان حوزه فناوری اطلاعات را تشکیل می دهند. نزدیک  تر 
کردن فعالان و بدنه صنف به هیات  مدیره از نقاط قوت عملکرد هیات مدیره 

است و امیدواریم این روند پویا و مفید ادامه پیدا کند.«
در ادامه این جلسه احسان مدیری عضو هیات مدیره و رییس کمیسیون 
اولین  برگزاری  به منظور  انجام شده  برنامه ریزی های  از  گزارشی  مشاوران 
گردهمایی مشاوران حوزه فناوری اطلاعات سازمان که قرار است در بیست 

و هشتم بهمن ماه در هتل بزرگ ارم برگزار شود، ارائه داد.
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و  استاندارد  آیین نامه  درباره  سازمان  نقطه نظرات 
تنظیم  سازمان  اختیار  در   ICT تجهیزات  نمونه  تایید 
مقررات قرار گرفته تا آیین نامه جدید استاندارد و تایید 

نمونه تجهیزات ICT تصویب شود 
کمیسیون  اعضای  پیش  چندی  ایسنا،  گزارش  به 
شبکه سازمان نظام صنفی رایانه ای )نصر( با انتقاد از 
اطلاعات  فناوری  کالاهای  واردات  سفارش  ثبت  روند 
توسط سازمان تنظیم مقررات ارتباطات )رگولاتوری( و 
وزارت صمت، خواستار ایجاد بهبود در این روند شدند، 
به قاچاق کالا،  ناخواسته  زیرا معتقد بودند رگولاتوری 
ورود کالای بی کیفیت، مشکل سرمایه در گردش و عدم 

پرداخت عوارض گمرکی دامن زده است.
در این باره کمیسیون شبکه سازمان نصر پیگیری های بسیاری برای حل 
از تصویب آیین نامه ی جدید این اعلام شد که  انجام داد،  هدف  این روند 
مشکلات فعلی حل و تسهیل گری انجام شود، از نظر اقتصادی به نفع کشور 

باشد، کالای باکیفیت عرضه شود، قاچاق را کم کند و شفافیت داشته باشد.
ارتباطات  مقررات  تنظیم  سازمان  سوی  از  اظهارات  این  به  واکنش  در 
رادیویی اعلام شد که بازنگری آئین نامه تائید نمونه تجهیزات حوزه ICT با 
دریافت نظرات بخش خصوصی و نمایندگان سازمان نظام صنفی رایانه ای 
ارسال شد.  ارتباطات  انجام شده و برای طرح در کمیسیون تنظیم مقررات 
تغییراتی در فرایندهای مربوط به تائید نمونه و ورود تجهیزات حوزه ICT با 
رویکرد تسهیل گری و چابک سازی، حذف مقررات زاید، به روزرسانی ضوابط و 

سازگار کردن آن با شرایط روز به وجود آمده است.
پس از آن گفته شد کمیسیون شبکه سازمان نظام صنفی رایانه ای یک سری 
نقطه نظرات و خواسته هایی دارد برای این که بتواند تجهیزاتی را وارد کند 
و به همین دلیل آن ها درخواست تغییراتی در آیین نامه داشتند، رگولاتوری 
هم درخواست ها را دریافت کرد؛ اما بخش عمده ای از تولیدکنندگان داخلی و 
بخشی از آزمایشگاه ها که ذی نفع این موضوع هستند هم درخواست هایی 

داشتند که باید بین همه اینها توازنی برقرار می شد.
مقررات  تنظیم  سازمان  قوانین  طبق  باید  شبکه  تجهیزات  حال  این  با 
ارتباطات تایید نمونه شود و این تایید نمونه طبق آیین نامه ای انجام می شود 
شرکت ها  که  مشکلاتی  دلیل  به  است.  شده  تصویب  پیش  سال   ۱۲ که 
ارتباطات در حال تهیه آیین نامه دیگری  داشتند، کمیسیون تنظیم مقررات 
انجام بود تا شرایطی  با رگولاتوری در حال  بود و مذاکره بخش خصوصی 
برای عرضه محصولات  بتوانند  تولیدکنندگان  واردکنندگان و  ایجاد شود که 

باکیفیتشان زمان و هزینه زیادی صرف نکنند.
مقررات  تنظیم  کمسیون  پیش نویس  به  نصر  سازمان  انتقادات  درباره 
از سوی  نمونه تجهیزات شبکه هم یک پیش نویس  تایید  درباره  ارتباطات 
سازمان نصر تهیه شد و رگولاتوری هم یک پیش نویس داشت که در نهایت 
بخشی از پیشنهادهای بخش خصوصی پذیرفته و بخشی هم پذیرفته نشد 

و اعلام شد مذاکرات اکنون به صورت رفت و برگشتی ادامه دارد.

نظرات بخش خصوصی در پیش نویس آیین نامه اعمال شده
البته با گذشت چند ماه از این اظهارات، هنوز آیین نامه تصویب نشده تا 
مشخص شود آیا مطابق با نظرات صنف و سازمان نصر است و یا همچنان 
شبکه  کمیسیون  -رئیس  معروفی  آزاد  راستا  این  در  دارد.  وجود  مغایراتی 
همکاری  با  را  آیین نامه  این  پیش نویس  ما  گفت:  ایسنا  به  نصر-  سازمان 
سازمان تنظیم مقررات تا نقطه ای رساندیم، اما بعضی از نقطه نظرات سازمان 
نظام صنفی و کمیسیون شبکه نصر از آن حذف شده بود. با توجه به این که 
از نظرات بخش خصوصی هم استفاده  ارتباطات بود که حتما  دستور وزیر 
و  کردیم  اعمال  آن  روی  را  نظراتمان  ما  و  برگشت  پیش نویس  این  شود، 

امیدواریم که با همان تغییرات مصوب شود.
مجموعه  است  قرار  و  شده  ارائه  نصر  سازمان  نظرات  اینکه  بیان  با  وی 
کمیسیون  صنفی  نظام  سازمان  و  رادیویی  مقررات  تنظیم  سازمان  نظرات 
شبکه در کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات مطرح شود، اظهار کرد: قرار است 
در اولین جلسه کمیسیون تنظیم مقررات، این آیین نامه مصوب شود و اگر 
نقطه نظرات بخش خصوصی در این آیین نامه دیده شود، مسلما فرآیندی 
کمک  و بخش خصوصی  دولت  از جمله حاکمیت  به همه  که  بود  خواهد 

خواهد کرد.
در  آیین نامه  این  در  نظرات صنف  این  اگر  می شود  گفته  اساس  این  بر 
نظر گرفته شده باشد، به نفع همه ذی نفعان است، در غیر این صورت دوباره 
همه دردسرهای ۱۲ سال گذشته که اولا هزینه و زمان زیادی بر دوش بخش 
تکرار  بوده،  در کشور هم  ملی  پروژه های  به ضرر  دوما  و  گذاشته  خصوصی 
می شود، زیرا با این آیین نامه ها تجهیزات ماه ها در گمرکات می مانند و اجازه 
ترخیص ندارند و نهایتا سرمایه ملی از دست می رود و از طرفی بسیاری از 
پروژه های بزرگ ملی منتظر تجهیرات می مانند تا از آیین نامه عبور کنند و 
در اختیار پروژه ها قرار گیرند که از دو سمت به کشور صدمه می زند. بنابراین 
این امیدواری وجود دارد که با پیشنهادات بخش خصوصی این قضیه حل 
و فصل شود و هم بخش خصوصی و هم مجموعه بخش حاکمیتی و دولت 

منتفع شوند.

آیین نامه استاندارد تجهیزات ICT با نظر بخش خصوصی تصویب می شود؟
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توسط  اطلاعات  امنیت  و   IT تخصصی  پانل 
سازمان نظام صنفی رایانه ای در رویداد »مشاوره 

به کسب و کار« )C2B( برگزار می شود.
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی 
مشاوران  شبکه  کانون  تهران،  استان  ای  رایانه 
عنوان  با  را  رویدادی  ایران  مهندسی  و  مدیریت 
»مشاوره به کسب و کار« )C2B( برای سه شنبه 
اول بهمن ماه سال جاری برنامه ریزی کرده است.
 ،1399 سال  اقتصادی  ویژه  شرایط  توجه  با 
نیاز است تا آمادگی لازم برای مدیریت کسب و 
کارها ایجاد شود. با توجه به حضور سازمان نظام 
برگزارکنندگان  از  یکی  عنوان  به  ای  رایانه  صنفی 
این رویداد، تلاش شده تا ظرفیت ها و توانایی 
های فناوری اطلاعات در رفع مشکلات کسب و 
کارها و بهبود بهره وری آنها از سوی این سازمان 

بررسی و ارائه شود.
از  استفاده  فرهنگ  ترویج  منظور  به  لذا 
مشاوران زبده و کارآزموده در مسیر توسعه روش 

از دغدغه های  به رفع بعضی  اداره سازمان ها و همچنین کمک  های علمی 
حاضر،  حال  در  مربوطه  بنگاه های  اداره  در  کار  و  کسب  صاحبان  عمومی 
 consultant to“ شبکه مشاوران طرحی را با نام رویداد مشاوره کسب وکار
Business event” با مخفف رویداد C2B طرحریزی کرده تا با محوریت 
اتاق بازرگانی،صنایع، معادن و کشاورزی ایران و همکاری شبکه و تشکل های 

عضو آن به اجرا گزارده شود.
محوریت این رویداد بررسی چالش های موجود در بخش های مختلف 
فعلی  وکار  کسب  محیط  خاص  شرایط  از  منبعث  ها  بنگاه  مدیریت  نظام 

پانل های  در  آنها  بر  غلبه  برای  اختصاصی  و  عمومی  راهکارهای  تبیین  و 
تخصصی و میزهای مشاوره C2B و توسعه و ترویج راهکارهای علمی مبتنی 
بر دانش روز مدیریت برای اداره بهره ور بنگاه ها مخصوصا در شرایط بحرانی 
و ارتقاء فرهنگ اعتماد و استفاده از مشاوران زبده و خبره ملی عنوان شده 

است.
هدف کلی این طرح، برگزاری رویدادی است نیم روزه که در آن مشاوران 
زبده کشور در حوزه های مختلف، ضمن برگزاری پانل های تخصصی مشاوره 
و ارائه پیشنهادات عمومی برای بنگاه ها متناسب با شرایط فعلی،در میزهای 

تخصصی به مشاوره اختصاصی رایگان برای بنگاه ها خواهند پرداخت.

رویداد »مشاوره به کسب و کار« )C2B( اول بهمن ماه برگزار می شود
با همکاری سازمان نظام صنفی و برای کمک راهبردی به کسب و کارها در سال ۹۹

اولین گردهمایی مشاوران حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات سازمان نصر برگزار می شود 

فناوری  حوزه  مشاوران  گردهمایی  اولین 
اطلاعات و ارتباطات، ۲۸ بهمن ماه سال جاری 

برگزار می شود. 
نظام  سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
صنفی رایانه ای استان تهران، اولین گردهمایی 
مشاوران حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات با 
ماه  بهمن  سازمان،  مشاوران  همگرایی  هدف 

سال جاری در محل هتل ارم تهران برگزار می شود.
ضیافت  این  در  حضور  جهت  علاقمندان 
احتساب  )با  تومان  هزار   218 واریز  با  می توانند 
کارت  شماره  به  افزوده(  ارزش  بر  مالیات   %9
نام سازمان نظام صنفی  به   5022297000014832
رایانه ای استان تهران و تکمیل فرم آنلاین، نسبت 
به اعلام حضور در این ضیافت اعلام آمادگی کنند.
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کمیسیون  رئیس  گلستانی  محمد 
به  فروش  مکانیزه  صندوق های 
نشست  در  مدیری  احسان  دعوت 
کمیسیون مشاوران حاضر بود. او که 
در جلسه قبل هیئت مدیره پیشنهاد 
مشاورین  به  رسته  یک  شدن  اضافه 
صندوق های  تخصصی  مشاوره  برای 
درباره  بود،  کرده  ارائه  را  فروشگاهی 
موجود  فرصت های  و  بازار  حجم 
صندوق های  »لایحه  گفت:  آن  در 

مکانیزه فروش که به تصوبب مجلس رسیده است، از بزرگترین پروژه های 
ملی است و حتی می توان آن را عظیم تر از پروژه شتاب دانست. این قانون 
صاحبان تمامی مشاغل یعنی نه تنها بند الف و ب مشمولین مالیاتی بلکه 
کاربر  میلیون   3 شدن  اضافه  معنای  به  این  می شود.  شامل  نیز  را  ج  بند 
جدید در این حوزه است. بسیاری از این کاربران پیش ازین تجربه استفاده 
تخصصی  مشاوره  و ضرورت  نداشته اند  را  فروش  مکانیزه  سرویس های  از 
یا مالیـاتی  امور  معتمـد  شـرکت های  همچنیـن  مـی شـود.   احسـاس 
این حجم  به  برای پاسخگویی  نیز   TSP )Trusted Service Provider(

بالای کار نیاز به نیروی مشاروان تخصصی خواهند داشت.«
در  مکانیزه  صندوق های  مشاوره  کارگروه  شد  مقرر  گفتگوها  ادامه  در 

کمیسیون مشاوران تشکیل شود تا پیگیری های لازم انجام شود.
سعید عارف و هدهدی که از شبکه مشاورین مدیریت و مهندسی مهمان 

این جلسه بودند، به معرفی این شبکه پرداختند.
مدیریتی  حوزه های  در  زیرمجموعه  صورت  به  تشکل   18 در  شبکه  »این 
فعالیت می کند. جامعه حسابداران رسمی، جامعه حسابرسان داخلی ایران، 
مدیریت  انجمن  انسانی،  منابع  مدیریت  انجمن  خبره،  حسابرسان  جامعه 
ایران و ... از جمله این تشکل ها هستند. هرکدام از این انجمن ها در حوزه 

توامندسازی  برای  خود  تخصصی 
همچنین  و  ایران  اتاق  تشکل های 
فعالین سایر حوزه ها خدمات مشاوره ای 

و آموزشی ارائه می کنند.«
تهران  نصر  سازمان  دبیر  آذرکار  علی 
که در این جلسه حاضر بود از برگزاری 
اولین رویداد C2B یا مشاوره کسب و 
گفت:  و  داد  خبر  بازرگانی  اتاق  در  کار 
اتاق  همت  به  که  رویداد  این  »هدف 
بازرگانی ایران، شبکه مشاورین مدیریت 
و مهندسی و شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی برگزار می شود، معرفی 
ظرفیت های آموزشی و خدمات مشاوره تخصصی تشکل های شبکه مدیریت 
این رویداد سازمان نظام  ایران در حوزه های مختلف است. در  و مهندسی 
صنفی رایانه ای هم ارائه ای در حوزه مشاوره فن آوری اطلاعات خواهد داشت. 
هنوز صنایع زیادی هستند که با این حوزه آشنا نیستند و آگاهی بخشی از 
اینکه چگونه فن آوری اطلاعات می تواند به حل مشکلات در صنایع مختلف 

کمک کند، مفید خواهد بود.«
نشست  این  در  که  کرد  دعوت  مشاوران  کمیسیون  اعضای  تمامی  از  او 
IT حضور داشته باشند و برای ایجاد آشنایی بیشتر کسب و کارها با حوزه

تلاش کنند.
ما  اصلی  هدف   « گفت:  رویداد  این  برگزاری  از  هدف  درباره  هم  عارف 
و  مدیریت  با حوزه مشاوره  بزرگ  و  کوچک  اقتصادی  بنگاه های  آشناکردن 
برطرف کردن نیاز مدیریت به مشاوره تخصصی و همچنین اصلاح باورهای 
است.  تخصصی  مشاورین  از  استفاده  در  کارها  و  کسب  صاحبان  اشتباه 
در  مشکلات  راه حل های  و  مدیران  امروز  دغدغه های  درباره  رویداد  این  در 
حوزه های مختلف مانند حسابداری و IT و... گفتگو خواهد شد. خروجی آن 

هم می تواند تعریف پروژه و همکاری بین مشاورین و بنگاه ها باشد.«

جلسه کمیسیون مشاوران 18 دی ماه برگزار شد

فینال مسابقات فوتسال و والیبال جام انفورماتیک برگزار شد
مسابقات  فینال  ماه  دی   ۱۹ پنجشنبه  روز 
و  انفورماتیک  جام  فوتسال  دوره  پانزدهمین 
توسط  انفورماتیک  والیبال  دوره  اولین  فینال 
سازمان نظام صنفی رایانه ای با حمایت شبکه 
مسابقات  جریان  در  شد.  برگزار  نوا  هوشمند 
شد  موفق  شاپرک  نهایی،  دیدار  در  و  والیبال 
 ۱ بر  نتیجه ۲  با  را  الکترونیک سداد  پرداخت 
شکست دهد و به مقام قهرمانی اولین دوره 
مسابقات والیبال انفورماتیک دست پیدا کند. 
شاپرک در گیم اول با نتیجه ۲۹ بر ۲۷ مغلوب 

پرداخت الکترونیک سداد شد اما در گیم های دوم و سوم با نتیجه ۲۵ بر 
۱۷ و ۲۵ بر ۱۹ پرداخت الکترونیک سداد را شکست داد.

وزارت  تیم  دو  نیز  فوتسال  مسابقات  در 
تجارت  و  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
کوچک  جام  فینال  به  پارسیان  الکترونیک 
رسیدند که تجارت الکترونیک پارسیان موفق 
 ۰ بر   ۳ نتیجه  با  را  ارتباطات  وزارت  تیم  شد 
این  کوچک  جام  قهرمانی  و  دهد  شکست 

مسابقات را از آن خود کند.
در دیدار پایانی مسابقات جام بزرگ دو تیم 
هم  مصاف  به  مادیران  و  سامانه  همراه  آریا 
رفتند که این دیدار در وقت قانونی با تساوی 
۵ بر۵ به پایان رسید و در نهایت مادیران توانست با پیروزی در ضربات 

پنالتی قهرمان پانزدهمین دوره مسابقات جام فوتسال انفورماتیک شود.
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به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنف رایانه ای، ساختار، برنامه ها 
و مسیر آینده کمیسیون از جمله موضوعات مورد گفتگوی این جلسه بود. 
رضا قربانی رئیس کمیسیون در این باره گفت: »با توجه به رشد و تاثیرگذاری 
صنعت فین تک در سال های اخیر و همچنین نیاز نهادهای دولتی و مدیریتی 
از مشاوره تخصصی فین تک، ضرورت شکل گیری نهاد و  کشور به استفاده 

ساختار سازمانی در این حوزه احساس می شود.«
رفع  در  هم افزایی  باعث  فین تک،  شرکت های  گرفتن  قرار  هم  »درکنار 

دغدغه های مشترک و همچنین ایجاد یک پشتیبانی صنفی خواهد بود.«
شرکت های  و  یاری  پرداخت  بیمه ای،  بورسی،  شرکت های  بانک ها،  او 
فناوری را یک دسته بندی کلی از فعالین در حوزه فین تک می دانست و درباره 
چالش های کلان و خاص این حوزه گفت: »از جمله چالش های کلان عمومی 

مجری ها،  از  رگولاتورها  شدن  جدا  کار،  و  کسب  فضای  بهبود  خصوص  در 
ارتباط با سیستم های پرداخت  بین المللی، بازارهای بین بانکی، نقدینگی و 
بی ثباتی نرخ ارز، عدم تعامل سازنده با رسانه ها، مشکلات امنیت پرداخت و 

پژوهش های علمی است.«
همچنین درباره چالش های خاص حوزه  فینتک به ساختار ناقص کارمزد، 
کارت اعتباری، احراز و تایید هویت، استفاده اثربخش از ابزارهای پولی، کیف 

پول و پرداخت موبایلی، شکاف بین رگولاتورها اشاره کرد.
رمز دوم پویا و راه حل های احراز هویت قوی در فین تک از جمله موضوعات 

دیگری بودند که اعضا درباره آن تبادل نظر کردند.
همچنین در این جلسه ادیب حافظی گل مدیرعامل شرکت پی دات  آی آر 

به عنوان دبیر جلسه منصوب شد.

اولین جلسه کمیسیون فین تک سازمان نظام صنفی رایانه ای برگزار شد

مسوولیت ورود دستگاه های مستعمل حوزه فناوری اطلاعات از مبادی غیررسمی برعهده وزارتخانه صمت نیست

واردات  و  صادرات  مقررات  دفتر  مدیرکل 
دبیرخانه  به  نامه ای  طی  صمت،  وزارت 
واردات  رایانه ای در مورد  سازمان نظام صنفی 
اطلاعات  فناوری  حوزه  مستعمل  دستگاه های 

اعلام نظر کرد. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام صنفی 
رایانه ای استان تهران، در متن این نامه آمده است:
طی سال های اخیر، مجوز ورود دستگاه های 

کمیته  توسط  اطلاعات  فناوری  حوزه  مستعمل 
مقررات  قانون  اجرایی  آیین نامه  یک  ماده 
نگردیده و مسوولیت  صادرات و واردات صادر 
ورود این اقلام از مبادی غیررسمی برعهده این 
وزارتخانه نمی باشد. بدیهی است طرح و بررسی 
یادشده  کمیته  در  مذکور  اقلام  ورود  تقاضای 
نظر تخصصی  اعلام  و  بررسی  در صورت  صرفا 

دستگاه های ذیربط انجام خواهد شد.
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رییس  فاطمی  فرشاد 
کارگروه کسب  وکارهای فناوری 
شورای  ارتباطات  و  اطلاعات 
کریمی  پروانه  و  رقابت  ملی 
رقابت  ملی  مرکز  کارشناس 
تجارت  کمیسیون  جلسه  در 

الکترونیک حضور یافتند. 
عمومی  روابط  گزارش  به 
رایانه ای  صنفی  نظام  سازمان 

نظام صنفی  الکترونیکی سازمان  تجارت  کمیسیون  در جلسه  تهران،  استان 
رایانه ای استان تهران که یکشنبه هفته گذشته برگزار شد، سید فرشاد فاطمی 
رییس کارگروه کسب  وکارهای فناوری اطلاعات و ارتباطات شورای ملی رقابت، 
طرح  سازوکار  کشور،  در  رقابت  تسهیل  با  مرتبط  قوانین  اجمالی  بررسی  به 
پرونده ها  بررسی  شیوه  همچنین  و  انحصار  و  رقابت  با  مرتبط  پرونده های 

توسط شورای ملی رقابت پرداخت.
فرشاد فاطمی با اشاره به اینکه مواد قانونی مرتبط با رقابت و تسهیل آن، 
در فصل نهم قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی تشریح 
شده اند، قوانین مرتبط با تبانی و اعمال مختلف اخلال در رقابت، از جمله احتکار 
از معامله، قیمت گذاری تبعیض آمیز، تبعیض در شرایط معامله،  و استنکاف 
قیمت گذاری تهاجمی، اظهارات گمراه کننده، فروش یا خرید اجباری، عرضه کالا 
یا خدمت غیر استاندارد، مداخله در امور داخلی یا معاملات شرکت رقیب، سوء 
استفاده از وضعیت اقتصادی مسلط، محدود کردن قیمت فروش مجدد، سوء 
استفاده از اطلاعات و موقعیت اشخاص، رانت های دولتی تبعیض آمیز و غیره 
را ارائه کرده و به تشریح هر کدام از آنها با ذکر مثال های واقعی از بازار پرداخت.
قوانین  در خصوص  کمیسیون  اعضای  ابهامات  و  به سوالات  پاسخگویی 
رقابتی،  ضد  اقدامات  مصادیق  صادره،  احکام  اجرای  ضمانت  موجود، 

پرونده های فعلی و ... از بخش های دیگر این جلسه بودند.
عضو شورای ملی رقابت در خصوص ضمانت اجرایی احکام صادره اشاره 
کردند که این اقدامات توسط سیستم قضایی کشور لازم الاجرا هستند. وی 
همچنین افزود که علاوه بر جرایم ذکر شده در احکام صادره، کسب وکارهایی 
با استناد به حکم صادره،  از اقدام ضد رقابتی متضرر شده اند، می توانند  که 
درخواست جبران خسارت خود را به مراجع قضایی ارائه دهند. در این صورت، 
مراجع مربوطه اقدام ضد رقابتی را پذیرفته و بدون تشکیک در آن، فقط به 

برآورد خسارت خواهند پرداخت.
فاطمی با اشاره به اینکه در قوانین مربوطه به جزئیات پرداخته نشده است، 
قول داد در جلسه آینده حضور یافته و به بررسی پرونده های ارجاع شده به 
شورا در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات بپردازد، تا اعضای کمیسیون آشنایی 

بهتری با مصادیق اقدامات ضد 
رقابتی پیدا کنند.

شده  مطرح  سوالات  عمده 
حاضرین در جلسه در خصوص 
کسب وکارهای  الزامات 
اقدامات  مصادیق  پلتفرمی، 
غالب  کسب  وکار های  رقابتی 
انجام  قیمت گذاری های  بازار، 
تنظیم  سازمان  توسط  شده 
مقررات و ارتباطات رادیویی و انحصار شرکت های دولتی واگذار شده به بخش 
خصوصی از جمله شرکت مخابرات ایران بود. دکتر فاطمی ضمن پاسخگویی 
به برخی از این سوالات، افزودند که سایر موارد مطرح شده را جهت بررسی 
بیشتر به کارگروه کسب وکارهای حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات شورا ارجاع 

می دهند.
در  کرد  توصیه  بزرگ  و شرکت های  استارتاپ ها  به  فاطمی همچنین  دکتر 
از  تجاری خود،  قرادادهای  و  زیرساخت ها  ایجاد  و  بازار  توسعه  برای  تلاش 
همان ابتدا قوانین منع انحصار و تسهیل رقابت را در نظر داشته باشند،  تا در 
آینده دچار مشکل نشوند. کسب وکارها می توانند در صورت عدم اطمینان از 

ضد رقابتی بودن یک اقدام، آن را از مرکز ملی رقابت استعلام کنند.
دکتر فاطمی همچنین در این جلسه از اعضای کمیسیون و مهمانان حاضر 
موجود  رقابتی  موارد ضد  تا  کرد  درخواست  سازمان  کمیسیون های  سایر  از 
در حوزه خود را به مرکز ملی رقابت ارجاع دهند، تا ضمن بررسی این موارد 
از  ارتباطات شورا، موارد ضد رقابتی مستقیما  در کارگروه فناوری اطلاعات و 
و  کمیسیون ها  مقرر شد  راستا،  این  در  گیرد.  قرار  پیگیری  مورد  طرف شورا 
کسب وکارهای عضو سازمان، موارد ضد رقابتی حوزه خود را به صورت مختصر 
این موارد توسط سازمان  تا  کنند،  ارسال   info@tehrannsr.org ایمیل  به 

تجمیع شده و برای بررسی به مرکز ملی رقابت ارسال شود.
پروانه کریمی کارشناس مرکز ملی رقابت نیز که در این نشست حضور یافته 
و همچنین  نو  کارهای  و  در کسب  و سرعت  زمان  اهمیت  به  اشاره  با  بود 
تعامل شکل گرفته بین این شورا و سازمان نظام صنفی، از اعضای کمیسیون و 
کسب و کارها خواست مشکلات خود را فارغ از فرایندهای رسمی و بوروکراسی 

مرسوم به او اعلام کنند تا در مرکز ملی رقابت بررسی شود.
به بررسی  تا در جلسه آتی کمیسیون که  کسب وکارهایی که تمایل دارند 
موردی پرونده های داخلی ارجاعی به شورای رقابت در حوزه ICT و همچنین 
برخی پرونده های جهانی مرتبط در این حوزه پرداخته می شود حضور یابند، 
می توانند درخواست خود برای حضور در این جلسه را به دبیرخانه سازمان 

ارائه دهند.

کسب وکارها موارد ضد رقابتی حوزه خود را جهت بررسی در مرکز ملی رقابت
به سازمان نظام صنفی رایانه ای ارجاع دهند 

در جلسه کمیسیون تجارت الکترونیکی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران مطرح شد
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جلوگیری از ماینینگ باعث فرار سرمایه و نخبگان شده در حالی که رونق 
این صنعت و تولید ارز دیجیتال تحریم ها را رفع می کند. 

به گزارش خبر گزاری ایرنا، امیر حسین سعیدی نایینی عصر یکشنبه در 
نشست خبری »مشکلات فعالان حوزه استخراج رمزارز در کشور« در سازمان 
رایانه ای اظهار داشت: اشتباهات فردی یا جمعی در درازمدت  نظام صنفی 
اثر خود را در اقتصاد می گذارد که نمونه بارز آن صنعت ماینینگ )استخراج 
ارزهای دیجیتال( است که فرصت سوزی شد زیرا این صنعت ۱۰ سال وجود 
داشته و حجم بازار آن به ۳۰۰ هزار میلیارد رسید اما بی توجهی به آن منجر 

به از دست رفتن فرصت ها است.
وی ادامه داد: عدم توجه به ماینینگ همچنین موجب نخبه کشی است 
که با گذشت ۱۰ سال هیچ توجهی نشد و نخبگانی که با درآمد خود ماینیگ 
را راه اندازی کردند با بی توجهی رو به رو شدند و به آنها اصطلاح دزد برق 

دادند و اعلام کردند به دلیل نداشتن قوانین نباید اجرا شود.
روز هماهنگ شود  تکنولوژی  با  باید  قوانین کهنه  اظهار داشت:  سعیدی 
و نیاز است مسئولان از بخش خصوصی حمایتی کرده و در سالی که مقام 
معظم رهبری سال رونق تولید اعلام کرد تمامی کسب و کارهای ماینینگ 

جمع آوری شد.
این  نابودی  برای  شدیدی  بسیار  فعالیت  اینکه  از  پس  کرد:  عنوان  وی 
صنعت شکل گرفت در مصوبه هیات دولت تعرفه برق آن بسیار بالا تعیین 
شد در نتیجه انجام این فعالیت برای متقاضیان بسیار دشوار است اما باید 

تعرفه برق به صورت شفاف باشد.
عضو کمیسیون بلاک چین و رمز ارز اظهار داشت: تنها راه باقیمانده برای 
رونق صنعت ماینینگ استفاده از گاز است که از آن نیز جلوگیری شده است 

و به دنبال آن بیکاری و فساد را به همراه دارد.
وی در قالب یک پیشنهاد تصریح کرد: مطلوب است سایت بزرگی با نم 
یاد شهید سپهبد قاسم سلیمانی احداث شود و تمامی ماینرها در آن شروع 

به فعالیت کنند تا تولید ارز، جذب نخبگان و رفع تحریم ها اتفاق بیفتد.

هزار مجوز تولید رمزارز صادر شده است
رایانه ای  ایران و نظام صنفی  انجمن بلاک چین  مجتبی آشتیانی عضو 
توجه  با  رمزارزها  استخراج  داشت:  اظهار  خبری  نشست  این  ادامه  در  نیز 
به ماهیت صنعت و محصول تولیدی آن نوع خاصی از تکنولوژی است که 

نتیجه آن نو شدن این صنعت است.
ادامه داد: وزارت نیرو به دنبال حفظ امنیت شبکه است که مسئله  وی 
حساس و حیاتی است اما به هیچ وجه رمزارزها به امنیت برق ضربه نمیزند.

آشتیانی عنوان کرد: فساد سیستماتیک در وزارت نیرو، برق دزدی، انشعاب 
آیا در راستای  از بین می برد اما جای سوال دارد  را  غیر مجاز امنیت شبکه 

امنیت شبکه قانون گذاری شده است؟
تعرفه  میزان  نیرو  وزارت  داشت:  اظهار  چین  بلاک  انجمن  عضو  این 
فعالیت های ماینینگ را افزایش داده است اما آیا پول و تعرفه بیشتر امنیت 
شبکه برق را تامین می کند و اگر این چنین نیست چرا تعرفه صنعت ماینیگ 

بسیار بالا است که نیاز به بررسی دارد.
وی با بیان اینکه صنعت ماینیگ )استخراج ارزهای دیجیتال( نیز همانند 
صنعت فولاد برق مصرف می کند، گفت: ماینرها در تمامی استان ها بیش 
از ۱۰۰۰ مجوز تاسیس را دریافت کرده اند. اما با وجود این تعرفه برق، انگیزه 

ای برای فعالیت در این حوزه وجود ندارد.

رونق تولید ارز دیجیتال تحریم ها را رفع می کند

میلاد منشی پور، صاحب نشان امین الضرب شد 
سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران دریافت نشان امین الضرب توسط یکی از 

اعضای کمیسیون تجارت الکترونیکی سازمان را تبریک گفت. 
فعالیت  پاس  به  تهران  بازرگانی  اتاق  سوی  از  امین الضرب،  کارآفرینی  لوح  و  نشان 
خلاقانه به میلاد منشی پور، مدیرعامل تپسی اعطا شد. چهارمین دوره ی اعطای نشان 
امین الضرب، دوشنبه )۲۳ دی( هم زمان با ۱۳۶مین سال تأسیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی تهران برگزار شد. اتاق بازرگانی تهران از سال ۱۳۹۵ با برگزاری مراسم 
اعطای نشان امین الضرب،  سنگ بنای این نشان را گذاشت و پیش تر نیز سعید و حمید 
محمدی، بنیان گذاران دیجی کالا و محمدجواد شکوری مقدم، بنیان گذار آپارات و فیلیمو و 
همچنین حسام آرمندهی، بنیان گذار اپلیکیشن کافه بازار و سایت دیوار موفق به دریافت 

نشان مذکور شده  بودند.
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کنسرسیوم رایان تدبیر در سال ۹۴ 
با هدف تامین تجهیزات، ایجاد 
شبکه های مخابراتی و انتقال 

داده و ایجاد ارتباط با شرکت های 
مخابراتی و اطلاع رسانی داخلی و 

بین المللی تاسیس شد

که  کرد  رونمایی  طرحی  از  امسال  الکامپ  نمایشگاه  در  آسیاتک  شرکت 
پایه  بر  ثابت  اینترنت  مشترک  میلیون   ۲ به  سرویس  ارائه  زیرساخت های 
فیبرنوری را آماده می کرد؛ اما اکنون مدیرعامل این شرکت می گوید سازمان 

تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی با اجرای این طرح مخالفت کرده است. 
به گزارش پیوست، براساس این طرح قرار بود این شرکت با کمک شرکت 
مخابرات ایران، زیرساخت ارائه سرویس FTTC )فیبرکشی تا کافوی مخابراتی( 
به ۲ میلیون مشترک جدید برای ارائه سرویس VDSL را فراهم می کرد؛ اما 
مخابرات،  شرکت  موافقت  وجود  با  می گوید  شرکت  این  مدیرعامل  اکنون 

این  رادیویی  ارتباطات  و  تنظیم مقررات  سازمان 
طرح را نپذیرفته است.

آسیاتک  مدیرعامل  یوسفی زاده،  محمدعلی 
در این رابطه به پیوست گفت: »این طرح را به 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی و دفتر 
با شرکت  نیز  و حدود ۲۰ جلسه  فرستادیم  وزیر 
موافقت  هم  آنها  و   کردیم  برگزار  ایران  مخابرات 
خود را اعلام کردند؛ اما در نهایت رگولاتوری اعلام 
کرد چون این طرح به نوعی مشارکت با شرکت 
مخابرات در توسعه FTTC است، مورد قبول ما 

نیست.«
به گفته یوسفی زاده، سازمان تنظیم مقررات تاکید کرده است که تنها فعالیت 
در قالب مصوبه ۲۶۰ کمیسیون تنظیم مقررات، مورد قبول است که براساس آن 
شرکت های FCP )دارندگان پروانه اینترنت ثابت( باید در کنار کافوهای شرکت 

مخابرات ایران، تجهیزات خود را نصب کنند.
به روزرسانی  باعث  خصوصی  بخش  سرمایه گذاری  با  طرح  این  "اجرای 
کافوهای شرکت مخابرات ایران از نظر فنی می شد و سپس تمامی بازیگران 
اینترنتی می توانستند سرویس های اینترنت پرسرعت یا VDSL را به کاربران 

ارائه کنند"
بخش  سرمایه گذاری  با  طرح  این  اجرای  یوسفی زاده  گفته های  براساس 
خصوصی باعث به روزرسانی کافوهای شرکت مخابرات ایران از نظر فنی می شد 
و سپس تمامی بازیگران اینترنتی می توانستند سرویس های اینترنت پرسرعت 

یا VDSL را به کاربران ارائه کنند.

با  تنظیم مقررات  دنبال مخالفت سازمان  به  آسیاتک می گوید  مدیرعامل 
طرح این شرکت، طرح دیگری براساس مصوبه ۲۶۰ رگولاتوری آماده و ارائه 
کرده است؛ اما مجددا این سازمان اعلام کرده شرکت دیگری که پیش از این 
چنین طرحی را ارائه داده، همچنان مشکلاتی برای اجرای آن دارد و تا زمانی 

که این مسائل برطرف نشود، طرح دیگری در این زمینه پذیرفته نیست.
یوسفی زاده در این رابطه به پیوست گفت: »با شرکت شاتل که قبلا وارد این 
حوزه شده، جلسه گذاشتیم و آنها اعلام کردند حاضر هستند با مشارکت ما و 
دیگر شرکت های FCP مدل خود را اجرایی کنند. نامه ای با امضای چند شرکت 
پاسخی  نامه  این  به  هنوز  اما  فرستادیم؛  رگولاتوری  به  و  کردیم  تهیه   FCP

نداده اند.«
فناوری  و  ارتباطات  وزیر  به  نامه ای  در  گذشته  هفته  که  می کند  اعلام  او 

اطلاعات، این موضوع را مطرح کرده اند و در انتظار پاسخ وزیر هستند.

شکست رایان تدبیر
یکی دیگر از تلاش هایی که شرکت های FCP برای ارائه سرویس اینترنت 
اکنون  که  بود  تدبیر«  »رایان  کنسرسیوم  تشکیل  دادند،  انجام  پرسرعت 

مدیرعامل آسیاتک می گوید این تلاش نیز ناموفق بوده است.
ایجاد  تجهیزات،  تامین  هدف  با   ۹۴ سال  در  تدبیر  رایان  کنسرسیوم 
شبکه های مخابراتی و انتقال داده و ایجاد ارتباط 
با شرکت های مخابراتی و اطلاع رسانی داخلی و 
بین المللی تاسیس شد. در این کنسرسیوم، هفت 
شرکت آسیاتک، پارس آنلاین، پیشگامان، شاتل، 
حضور  ارتباطات  گسترش  و  صبانت  های وب، 

داشتند.
»این  گفت:  پیوست  به  باره  این  یوسفی زاده 
کمیسیون   ۲۳۰ مصوبه  به  توجه  با  کنسرسیوم 
شدیم  موفق  و  گرفت  شکل  مقررات  تنظیم 
امکانات میکروداکت برای ایجاد شبکه فیبرنوری 
را از شرکت مخابرات بگیریم؛ اما متاسفانه در تضاد با مصوبه ۲۳۰، مصوبه ۲۵۴ 
ابلاغ شد در نتیجه آن بعضی از تعرفه ها کاهش پیدا کرد و طرح تجاری ما 

از بین رفت.«
به   ۹۴ اسفند   ۹ در  که  ارتباطات  مقررات  تنظیم  کمیسیون   ۲۳۰ مصوبه 
پایه ای شرکت مخابرات  امکانات  از  استفاده  و  ارائه  مقررات  رسید،  تصویب 
ایران را مشخص کرده است؛ اما یک سال بعد و در ۱۷ اسفند ۹۵ این کمیسیون 
از  در مصوبه ۲۵۴ خود اعلام کرد دارندگان پروانه FCP همچنان می توانند 

تخفیف هایی در پرداخت حق امتیاز خود، بهره مند شوند.
به اعتقاد مدیرعامل آسیاتک، این مصوبه باعث شد ادامه مدل قدیمی و 
خرید سرویس از شرکت مخابرات ایران برای شرکت های FCP به صرفه تر از 
ایجاد شبکه باشد و در نهایت این شرکت ها در جلسه ای با مدیرعامل شرکت 
مخابرات ایران، توافق کردند که از ۱ دی ۹۷ تمامی امکانات شرکت رایان تدبیر را 
به مخابرات واگذار کنند و عملا شکست مصوبه ۲۳۰ کمیسیون تنظیم مقررات 

به ثبت رسید.

با طرح توسعه اینترنت آسیاتک مخالفت شد
محمدعلی یوسفی زاده رییس کمیسیون اینترنت سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران
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